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بيمارستان ها حدود 10 ماه از 

بيمه ها طلب دارند
 رفع توقيف عجيب

 5 فيلم جنجالى
تصويب كاهش

 سن بازنشستگى زنان 

سفرنامه صعود به دماوند (قسمت چهارم)
سختى آن 500 متر آخر

عباسعلى سپاهى يونسى: صبح ساعت 5 نشده 
بيدار مى شــويم. نبايد زمان را از دست بدهيم. به 
الكس گفته ايم يك ربع به پنج آماده باشد و او حتى 
زودتر از ما كفش و كلاه كرده است و اين يعنى نظم.

با تاخيرى اندك، در ســرماى صبــح دماوند راه 
مى افتيم بــا قدم هايى كوتاه اما پر از شــوق. تنها 
چيزى كه مى توانم بخورم نصف ليوان چاى است 
و ديگر هيچ. براى صعود كوله كوچك برداشته ايم 
شــامل لباس گرم و دو ســه ميوه و آب و اندكى 

تنقلات.
تا قله راه دور و درازى در پيش است و ما هم گروهى 
مى شــويم در تاريكى دماوند و پيش مى رويم. هم 
كلاه داريم و هم دستكش و لباس گرم اما هوا سرد 

است و تنها راه رفتن مى تواند گرممان كند.
ساعتى بعد خورشــيد كم كم خودش را نشانمان 
مى دهد و ما و جهان پيرامونمان روشن مى شويم. 
بين راه و بعد از مدتى رفتن استراحتى مى كنيم. 
ابتدا به داشتن دستكش پلار قناعت مى كنم اما با 
رفتن به بالاتر، سرما آزار دهنده تر مى شود تا آنجا 
كه مجبور مى شوم دستكش گرتكس بپوشم. هر 
چه به قله نزديك تر مى شــويم رفتن هم سخت تر 
مى شود و اوج اين سختى همان 500 متر آخر است 
و درســت تر همان 300 متر آخر است كه بايد از 
تپه هاى گوگردى عبور كرد. بوى گوگرد آزار دهنده 
است و چشم و گلو را مى سوزاند. قدم ها آن قدر كند 
مى شود كه همين چند متر آخر چند ساعت طول 
مى كشد. همه صعود به دماوند يك طرف و عبور از 

تپه هاى گوگردى يك طرف.
چند بــارى در 200 متر آخر تصميــم مى گيرم 
برگردم. در آن خســتگى وحشتناك كه نفس هم 
ياراى بالا آمدن ندارد با خودم فكر مى كنم چرا بايد 
اين همه سختى را تحمل كنم! با خودم فكر مى كنم 
تا همين جا بس است اما ندايى درونى مى گويد اين 
همه راه را آمده اى پس مى توانــى ادامه آن را هم 

بروى. بلند شو و برو!
بلند مى شــويم و مى رويــم و مى ايســتيم و اين 
اتفاق بارها و بارها تكرار مى شــود. آن هايى كه بر 
مى گردند، خداقوتى مى گويند و تشويقى مى كنند 
كه 20 دقيقه ديگر مانده است و تا 20 دقيقه ديگر 

تمام شود چه قدر سختى كشيده ايم.
سرانجام خودمان را بر قله مى بينيم. با اشك  شوقى 
در چشم و حالى كه وصف شــدنى نيست. بغض 
كرده ام پس از آن همه ســختى و دماوند انگار نه 
انگار! براى او، تنها به جمع آدم هايى كه توانسته اند 
او را صعود كنند چند نفرى اضافه شده است و حالا 

ساعت حوالى پنج عصر است.

زيست بوم
خودروبانخانواده

مهر: آئودى از طرح اوليه خودرويى خودران و برقى رونمايى مى كند كه مى تواند 
با يك بار شارژ 435 مايل (696 كيلومتر) مسافت را طى كند. شركت آئودى در 

نمايشگاه اتومبيل فرانكفورت از اين طرح اوليه جديد رونمايى مى كند.
اين طرح اوليه Aicon نام دارد و شــركت سازنده ادعا مى كند خودروى مذكور 
مى تواند با يك بار شــارژ مســافت 435 مايل را طى كند. اين در حالى است كه 

خودروى تسلا با يك بار شارژ337 مايل (540 كيلومتر) را طى مى كند.
خودروى چهار در مذكور مجهز به فناورى هاى خودران اســت. به عبارت ديگر 

داراى فرمان يا پدال نيست.
به گفته آئودى، Aicon مجهز به فناورى خودران سطح 5 است. به عبارت ديگر مى تواند بدون نياز به انسان مسير خود را رانندگى 
كند. اخبار از اين دست، بيانگر توجه جدى خودروسازان بزرگ دنيا به فناورى خودروهاى الكتريكى است كه قرار است تا دو دهه 

آينده، نسل خودروهاى فسيلى را منقرض كنند.

رونمايى «آئودى» از طرح اوليه خودرو برقى خودران
 

زندگى: معاون امور زنان و خانواده رياست جمهورى در كانال تلگرامش از كاهش 
سن بازنشستگى زنان به 25 سال خبر داد. اين خبر خوبى براى بانوان شاغلى است 
كه به دنبال بازنشستگى زودتر از 30 سال هستند اما به رغم  تمامى وعده هاى داده 
شده در سال هاى گذشته، اين اتفاق به وقوع نپيوسته است. اين در حالى است كه 
هم جامعه بزرگ بانوان شاغل و هم كارشناسان معتقدند كه بازنشستگى زودتر 
از 30 سال آثار و فوايد بسيار زيادى براى نهاد خانواده و در پى آن جامعه به دنبال 

خواهد داشت.
معصومه ابتكار معاون امور زنان و خانواده رياســت جمهورى در كانال تلگرامش 

نوشته است: « در لايحه خدمات كشورى در دولت كاهش سن بازنشستگى زنان به 25 سال و عضويت معاون رئيس جمهور در امور 
زنان و خانواده در شوراى عالى ادارى كشور به تصويب رسيد».

انتظار مى رود با هماهنگى و كمك مجلس شوراى اسلامى اين لايحه هر چه زودتر به تصويب برسد تا جامعه از آثار آن برخوردار شود.

تصويب كاهش سن بازنشستگى زنان    

 زندگى/ رها واعظى       در ماه دســامبر گذشــته، 
متخصصان آموزشــى، روان شناســان و دانشمندان 
بسيارى، در نامه اى بلند بالا، خواستار اقدام هاى مؤثر 
براى تغيير شيوه زندگى كودكانى شدند كه امروزه فقط به صفحات 

نمايش مجازى وابسته اند.
روزنامه گاردين مخاطــب اين نامه بود و در گزارشــى مفصل به اين 

موضوع پرداخت.
* كند شدن رشد فكرى كودكان

به گزارش گاردين، جين توينگ، روان شــناس معــروف آمريكايى و 
نويســنده كتاب پرمخاطب « iGen» به اين موضوع پرداخته است 
كه چرا كودكان امروزى رشد فكرى كمترى نسبت به كودكان گذشته 
دارند، خوشحالى كمترى دارند و به طور كلى براى رسيدن به بزرگسالى 
آماده نيستند.  مجله آمريكايى آتلانتيك نيز هفته گذشته، در گزارشى 
با عنوان «آيا گوشى هاى هوشمند باعث نابودى نسل جديد شده اند؟» 

به موضوع اين كتاب پرداخته است.
خانم توينگ در گفت و گو با گاردين در خصوص موضوع كتاب خود، به 

شرح موارد بسيارى پرداخته است.
جين توينگ، درباره تأثيرات سوء گوشــى هاى هوشمند بر كودكان 
امروزى عنوان كرد: پس از تحقيقات گســترده اى كــه بر روى رفتار 
كودكان و دانش آموزان دبيرســتانى در سال 2013 و 2014 صورت 
گرفت، متوجه تغييرات ناگهانى شديدى در رفتار كودكان و نوجوانان 
شديم. در ابتدا تصور كرديم كه اين روند مقطعى باشد، اما به اين نتيجه 

رسيديم كه اين شرايط ادامه دار بوده  و روز به روز بدتر مى شد.
جاى تعجب داشت كه اين تغيير در زندگى كودكان و نوجوانان ناشى 
از چه اتفاقى بود. نشانه هاى تمايل به تنهايى و نشانه هاى افسردگى در 
حال رشد بود و احساس خوشبختى و رضايت از زندگى در بين كودكان 
و نوجوانان كاهش يافته بود. البته بايد گفت كــه اين روند همچنان 
ادامه دارد. مورد ديگرى كه بســيار مورد توجه قــرار گرفت، كاهش 
تمايل بچه ها براى گذراندن وقت با دوستانشان بود. آن طور كه به نظر 
مى رسيد، اين تغييرات ناگهانى بچه ها در بين سال هاى 2013 و 2014، 

ناشى از اتفاقى در سال هاى 2011 و 2012 بود.
* آسيب جدى به سلامت روان كودكان

خانم توينگ درباره علت ايجاد اين تغييرات بر روى كودكان و نوجوانان 

و ارتباط آن با گسترش زندگى مجازى متصل به اينترنت در شبكه هاى 
اجتماعى افزود: داده ها نشــان مى داد كه نوجوانان زمان زيادى را به 
صورت آنلاين صرف حضور در رسانه هاى اجتماعى و بازى هاى آنلاين 
مى كردند و اين موضوع با برخى از شــاخص هاى بررسى ما از جمله 

كاهش شادى و افزايش افسردگى و ناراحتى ارتباط مستقيم داشت.
اين مسئله نه تنها ســلامت روان كودكان و نوجوانان را دچار آسيب 
كرد، بلكه باعث كاهش فعاليت هاى مثبت رفتــارى و ارتباطى آن ها 
همچون گذراندن وقت با دوستان، ورزش كردن، انجام اعمال مذهبى، 
انجام تكاليف مدرســه و ســاير وظايف پراهميت براى رشد و تربيت 

كودكان شد.
اين روان شناس آمريكايى درباره ارتباط مســتقيم بين گوشى هاى 
هوشمند با كاهش شادى كودكان و نوجوانان تأكيد كرد: از سال 2007 
كه گوشى هاى پرطرفدار آيفون گسترش يافتند و جايگاه ويژه اى در 
بين كودكان و نوجوانان پيدا كردند، تغييرات ناگهانى بسيارى در بين 

اين قشر مهم جامعه ايجاد شد.
* مقايسه كودكان 20سال پيش با امروزى ها

گوشــى هاى هوشــمند ويژگى هاى مختلفى دارنــد؛ برخى نازك و 
ظريف هســتند، برخى داراى صفحه نمايش كوچك هستند، برخى 
نمايشگرهاى بزرگى دارند و برخى ديگر بسيار سنگين هستند، اما به 
نظر مى رسد كه بزرگ ترين و اولين ويژگى تأثيرگذار آن ها بر جامعه و 

افراد، نفوذ شديد آن ها در زندگى افراد است.
جين توينگ در خصوص وقت گذرانى زياد نســل امروز با گوشى 
همراه تأكيد كرد: نسلى كه تمام وقت خود را با گوشى هاى هوشمند 
صرف مى كند، نحوه تفكر و تعاملات اجتماعى متفاوتى دارد و اين 
امر اثرات زيانبارى نيز بر روى رفاه زندگى افراد دارد. ما اين تغيير 
را زمانى بهتر متوجه مى شــويم كه تجربيــات زندگى كودكان و 
نوجوانان 20 يا 30 سال گذشــته را با كودكان و نوجوانان امروزى 

مقايسه مى كنيم.

وى اضافه كرد: تحقيق بسيار زيادى در اين خصوص صورت گرفته است 
كه كودكان و نوجوانان امروزى، علائم ايجاد تمام ايموجى هاى اينترنتى 
را مى دانند، اما در دنياى واقعى، هنوز دســت چپ و راست خود را گم 
مى كنند. اين مسئله، تأثير مستقيم اســتفاده مداوم از فناورى هايى 

همچون گوشى و تبلت هاى هوشمند است. 
بتازگى مطالعه اى رفتارى بر روى نمونه اى از كودكان 11 و 12 ساله 
انجام شــد به اين صورت كه نيمى از جمعيت كودكان در ســاعات 
مشخصى از روز در معرض استفاده از گوشى هاى هوشمند قرار گرفتند 
و نيمى ديگر پنج روز در اردوگاهى به دور از هرگونه فناورى نگهدارى 
شــدند. پس از اين مدت، كودكانى كه در اردوگاه حضور داشــتند، 
مهارت هاى اجتماعى بالاترى كسب كردند، قابليت دريافت احساسات 
طرف مقابل را بيش از ديگران داشتند و تعامل اجتماعى بهترى برقرار 

مى كردند.
* والدين مقاومت كنند

اين روان شناس و نويسنده آمريكايى عنوان كرد: والدين مسئول اصلى 
براى بهبود وضعيت كنونى كودكان و نوجوانان هستند و بايد تا زمانى 
كه جا دارد و توان دارند، مانع كودكان و نوجوانان خود براى داشــتن 
گوشى هاى هوشمند شوند و با بهانه ها و وسوسه هايى همچون «اگر 
فرزندم گوشى هوشمند داشته باشد، همواره از او خبر خواهم داشت 
و ديگر نگرانش نخواهم بود» مقابلــه كنند. اينكه كودكان و نوجوانان 
همواره در جيب خود با يك ابزار ســريع، به اينترنت دسترسى داشته 
باشند، خود تهديد بزرگى براى ســلامت روان و رشد اجتماعى آن ها 

به حساب مى آيد.
وى در پايان اضافه كرد: اگر كودكى به والدين خود براى داشتن گوشى 
هوشــمند با گفتن اين جمله كه «همه دوستان من گوشى هوشمند 
دارند» اصرار مى كرد، والدين مى توانند پاسخ ساده اى براى وى داشته 
باشند: «اگر همه دوستان تو شــنا بلد نباشند و در يك درياچه عميق 
شــيرجه بزنند، آيا تو هم بايد چنين كارى كنى؟» شايد اين پاسخ تا 
مدتى بتواند ذهن او را براى نداشتن گوشى هوشمند قانع كند. هر چند 
اجراى اين روند در زندگى هاى امروزى سخت است، اما والدينى كه به 
فرزندان خود اهميت مى دهند و نگران آينده آن ها هســتند، بايد اين 
سختى را بپذيرند و خود نيز در استفاده از فناورى هاى هوشمند اندازه 

را رعايت كنند.  

يك روان شناس آمريكايى با تكيه بر پژوهش هاى انجام شده:

گوشى هوشمند  براى كودكان  نخريد!
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فرهنگ

كوتاه و خواندنى

مهر: رئيس انجمن توليدكنندگان محصولات عفاف و حجاب با اشاره به اين كه 
اولويت اين انجمن، فرهنگ است و نه اقتصاد، گفت: كاش متوليان دولتى، اين گونه 
محصولات را يك كالاى فرهنگى مى دانستند. محمدعلى صدق آميز با بيان اين كه 
محصولات عفاف و حجاب در شــمار محصولات فرهنگى به حساب نمى آيند، 
افزود: صنايع دستى، سينما، موسيقى، تئاتر و كتاب، محصولات فرهنگى هستند 
و از يك سرى امتيازات تجارى بهره مى برند، اما محصولات حجاب و عفاف، كالاى 

فرهنگى به شمار نمى آيد و همچنان يك صنعت جديد و نوپا هستند.

محصولات عفاف و حجاب، كالاى فرهنگى به شمار نمى آيد

ايرنا: نويســنده، مترجم و پژوهشــگر آثار كودك و نوجوان گفت: آنچه امروز 
به عنوان كتاب هاى عاشــورايى در حوزه كودك و نوجوان منتشر شده، همه به 
زندگينامه داســتانى و داستان هاى تاريخى و يا به ندرت به داستان هاى خلاقانه 
محدود مى شود و كتاب هايى كه مطالب جدى ترى داشته و يا مى خواهند فرهنگ 
و روح عاشــورا را متجلى كنند، كمتر هستند. سيدعلى كاشف خوانسارى افزود:  
بهتر اســت نسبت به ارتقاى ســطح فرهنگ و ترويج مفاهيم ايثار و معرفت و 

آزادى خواهى در آثار توليدى، گام هاى مؤثرى برداريم.

كمبود كتاب هاى دينى جدى در حوزه كودك و نوجوان

فرهنگ: امروز با اعلام نتايج نهايى كنكور سراسرى، تكليف داوطلبان ورود به 
دانشــگاه ها روشن مى شود. مشاور عالى سازمان سنجش آموزش كشور با اعلام 
اين خبر، گفت: فهرست اسامى پذيرفته شدگان نهايى آزمون سراسرى 96، امروز 
 www.sanjesh.org برروى سايت سازمان سنجش آموزش كشور به نشانى
قرار مى گيرد. دكتر حسين توكلى افزود: كارنامه نهايى گزينش تمام داوطلبان 
داراى شرايط انتخاب رشته  در كنكور سراسرى نيز روز سه شنبه اين هفته ازطريق 

سايت سازمان سنجش منتشر خواهد شد.

امروز، اعلام نتايج نهايى كنكور سراسرى 96

 پيوندى مبارك در معراج شهدا 

عقد آسمانى زوج طلبه

 تسنيم: حســينيه شهداى ستاد معراج شــهداى مركز بارها محل برگزارى پيوند آسمانى زوج هاى 
جوان شده است كه علاقه مند بودند شهدا شاهد عقد آسمانى شان باشند.

 چندى پيش نيز مراســم عقد يك زوج طلبه در فضاى معنوى معراج شــهدا و در جوار پيكر مطهر 
شهداى گمنام دوران دفاع مقدس برگزار شد.

حسينيه شهدا واقع در معراج شهداى مركز، محل زيارت عموم مردم و هيئت هاى مذهبى در مناسبت هاى مختلف 
اســت. اين حسينيه داراى ضريحى در بردارنده شــش تابوت پيكر مطهر شهداى گمنام است كه در عمليات هاى 
مختلف هشت ســال دفاع مقدس به شهادت رسيده اند و پيكر آن ها طى عمليات هاى تفحص شهدا توسط كميته 

جستجوى مفقودين ستاد كل نيروهاى مسلح كشف مى شوند.
اين حســينيه علاوه بر برگزارى مراســم وداع خانواده ها با پيكرهاى مطهر شهداى مختلف از جمله شهداى مدافع 
حرم و شــهداى تازه تفحص شــده اســت به محلى براى انجام فعاليت هاى مختلف فرهنگــى از جمله برگزارى 
مراســم هاى عزادارى، ســخنرانى، افطارى  هاى ماه مبارك رمضان، تجديد ميثاق هاى دانشجويى و دانش آموزى با 

شهدا و... نيز تبديل شده است.

شاعر مى گويد

گزارشى از هم انديشى وزير ارشاد با اهالى چاپ و نشر

آرزوهــاى  برباد  رفتــه
 فرهنــگ/ حميد واحدى  در حد يك ديد 
و بازديد خوب بود. اين عبارت، تعبيرى اســت 
كه محمــود آموزگار رئيس اتحاديه ناشــران و 
كتابفروشان تهران كه بزرگ ترين تشكل صنفى 
نشــر در ايران نيز به شمار مى رود، پس از ديدار 
هفته گذشته نمايندگان تشكل هاى چاپ و نشر 
با وزير فرهنگ و ارشاد اسلامى در فضاى مجازى 
منتشر كرده است و به خوبى نشان از آن دارد كه 
او از ايــن ديدار و آنچه در آن روى داده اســت، 
رضايت ندارد، كما اين كه وى درطول چهارسال 
گذشته روابط حســنه اى با ساكنان طبقه سوم 
ســاختمان وزارت ارشاد داشــته و بى شك اگر 
انتقادى نيز در جملات وى مى توان جســتجو 
كرد، انتقاد به هم صنفان خود اســت كه بيشتر 
تعــارف و خوش وبش را نيــز نمايندگان هيئت 
مديره اتحاديه تهران در اين نشست ابراز داشته 
و حرف تازه اى براى بيان با خود به اين ضيافت 

نياورده بودند.
ســيدعباس صالحى كه درحال نزديك شدن به 
يك ماه صدارت بر صندلى وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامى است، هفته گذشته و در روز ملى سينما، 
درحالى كه بســيارى انتظار داشتند كه به ديدار 
با اهالى سينما بنشيند، به رسم چهارسال حضور 
در صنف نشر، ديدارى با نمايندگان تشكل هاى 
اين بخش شــكل داد تا انتظارات آنان از خود را 
بشــنود، اما حاصل اين بود كــه در پايان، خود 
وى نيز به صراحت ناچار از بيان اين مسئله شد 
كه بســيارى از خواسته ها در اين نشست درحد 
پيگيــرى در معاونت فرهنگى اســت و از وى 
به عنوان وزير نبايد انتظار بيش از اندازه اى براى 

اين مسئله داشت.

 نمايندگان تشكل هاى نشر چه مى گويند
اما اظهارنظرهاى نمايندگان تشكل هاى نشر را 
در اين ديدار، مى بايد به چنددسته تقسيم كرد. 
نخســت اظهارنظرهاى حاكى از شور و شوق و 
شعف انتخاب صالحى به عنوان وزير ارشاد، دوم 
اظهارنظرهايى كه مبتنى بر بيان يك خواست و 
درخواســت مادى و يا معرفى يك تشكل براى 

وى بود. ديگرى تقاضاهاى صنفى و درنهايت نيز 
برخى تقاضاها حاكى از درخواســت براى ايجاد 
يك نگاه كلان و سياست گذار براى رفع مشكلات 

موجود در صنعت چاپ و نشر بود.
در بخش هــاى ســوم و چهارم از ايــن تقاضا، 
موضوعــات قابل توجهــى به عنوان مشــكلات 
صنعت چاپ و نشــر عنوان شد كه شايد يكى 
از مهم ترين هاى آن، مســئله قاچاق كتاب بود. 
در اين زمينه، رئيس انجمن ناشــران دانشگاهى 
در اين نشست با اشاره به تجربه فعاليت دوساله 
اين انجمن در قالــب كارگروهى براى مقابله با 
اين پديده، خواستار ايجاد بازرس هاى قانونى در 
وزارت ارشاد براى حضور در اماكن و محل هاى 
توليد و توزيع اين دست آثار و برخورد قانونى با 
صاحبان آن شــد؛ ايده اى كه مشخص نيست از 
بعُد اجرايى، آيا وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامى 
مى تواند به انجام رســاننده آن باشــد يا نياز به 

هماهنگى با مراجع قضايى و انتظامى دارد.

 ضرورت سرمايــه گذارى براى تأسيس 
كتابخانه تخصصى كودكان و نوجوانان

رئيس انجمن فرهنگى ناشران كودك و نوجوان 
نيز در بعُد ديگرى از ديدار خواستار سرمايه گذارى 
دولتى براى تأسيس كتابخانه تخصصى كودكان 

و نوجوانان در ســطح كشــور شــد كه به نوعى 
تأمين محتواى آن، تضمين كننده فروش كتاب 
اين ناشران نيز هست و اين پيشنهاد نيز گرچه 
دراصل خود قابل توجه و بررسى به شمار مى رفت، 
اما اين كه يك نهاد دولتى متولى سرمايه گذارى 
كشورى در اين زمينه شود و اين كه آيا بودجه و 
اعتبارى براى آن تدارك ديده شده است يا خير، 

آن را با ابهامات زيادى روبه رو مى كند.
مســئله ديگر در اين بخــش، آمارهــا و ارقام 
اميدواركننده اى بود كه از سرمايه گذارى در عرصه 
چاپ داده شد. به عنوان نمونه ابوالحسنى رئيس 
اتحاديه ليتوگرافان در اين نشســت در سخنانى 
عنوان كرد: در فاصله ســال هاى 82 تا 94، 47 
ميليون يورو ماشين آلات چاپ و بسته بندى وارد 
كشور شده اســت كه از آن ميان تنها 15درصد 
ماشين آلات نو بودند. حاصل اين شده است كه 
ما در حال حاضر در اين صنعت 30 ســال عقب 
هســتيم. دركنار اين مســئله، مديران كل امور 

چاپ وزارت ارشــاد نيز در اين ســال ها چندان 
درســت عمل نكرده و نه تنها تصميمات درست 
و تأثيرگذارى نداشــته اند، بلكه قانون را نيز دور 

زده اند.
دركنار ايــن اظهارنظر، بابــك عابدين، رئيس 
اتحاديه صادركنندگان چاپ نيز در اين نشست 
عنوان كرد: ما بعد از برجام، دوســتان مان را به 
هرشكل تشــويق به سرمايه گذارى در اين حوزه 
و رفع نياز كشور كرديم، به شكلى كه در سه سال 
گذشته تنها در حوزه چاپ ليبل 60 ميليون يورو 
سرمايه گذارى شده است. اين مسئله مسئوليت 
رفع نيازهاى صنعت بســته بندى و كمك براى 
ترويج صادرات آن را بر دوش دولت مى گذارد كه 
البته حمايت هاى خوبى نيــز در اين حوزه از ما 
شده است، تا جايى كه طى چهار سال قبل، سهم 
ما از درآمدزايى صنعت چاپ در منطقه، از چهار 
به شش درصد رسيده و سهم وارداتى ما هم 10 

درصد كم شده است.
وى در ادامه با انتقاد از صدور مجوزها براى چاپخانه 
دولتى گفت: وقتى ما چنين ســرمايه گذارى در 
كشــور داريم، چرا خــود را گرفتار خودتحريمى 
مى كنيم؟ چرا با افزايش تعرفه هاى مواد اوليه در 
همان ابتداى كار، 35 درصد به هزينه هاى توليد 
مى افزاييــم و مزيت صادراتى خود را در منطقه از 
بيــن مى بريم؟ به باور ما، حمايت از توليد داخلى 
در اين صنعت، با وضع عوارض وارداتى براى مواد 
اوليه، به ميزان بيش از پنج درصد ميسر نمى شود.

تمامى اين اظهارنظرها حاكى از رونمايى كردن يك 
بحران بزرگ و ريشــه دار در صنعت چاپ و نشر 
كتاب است؛ بحرانى كه يك سر آن بينش و كنش 
مديــران و اهالى اين صنعت و يك ســر ديگرش 
اقدامــات بر زمين مانده يا اجرايى غلط دولتى در 
اين حوزه اســت. روزهاى پيش روى سيدعباس 
صالحى و معاون فرهنگــى منتصب او، برخلاف 
تصــور، روزهاى گــرم و آفتابى نيســت. ابرهاى 
تيــره و تار صنعت چاپ و نشــر درحال متراكم 
شــدن هستند و مشخص نيست اين آسمان كى 
مى خواهد ببارد، اما بدون شــك بــارش آتى آن 

سيلاب عظيمى را با خود به همراه خواهد داشت.

گزارش

 ايران در قله جنگ فرهنگى قرار دارد
فارس: مراســم اختتاميــه پانزدهمين اجلاس بين المللــى تجليل از 
پيرغلامان و خادمان حسينى با حضور مقامات لشكرى و كشورى، ازجمله 
فرماندهان سپاه و ارتش استان اصفهان، رئيس سازمان صداوسيما، امام 
جمعه و نماينده ولى فقيه در استان اصفهان، نمايندگان مجلس، اعضاى 
مجلس خبرگان رهبرى، استاندار اصفهان، خانواده شهداى دفاع مقدس و 
مدافعان حرم و هزاران نفر از مردم اصفهان، پنج شنبه گذشته برگزار شد.

زرگرپور، اســتاندار اصفهان در مراســم اختتاميــه پانزدهمين اجلاس 
بين المللى تجليل از پيرغلامان و خادمان حسينى گفت: اجتماع عظيم 
عاشــقان و مداحان امام حســين(ع) يك افتخار بزرگ براى ساكنان و 
شهروندان ولايت مدار اصفهان اســت. اصفهان علاوه بر فعاليت در بحث 
مفاهيم دينى و عاشــورايى، در حماســه آفرينى شهداى مدافع حرم نيز 

پيشتاز است.
وى ادامــه داد: حقيقت مســلمى كه ما را به ژرف هاى عميق مناســك 
حســينى و احياى دين رهنمون مى كند، همين محرم و صفر اســت. 
سرمايه تشــيع، دفاع از حريم ولايت اســت و مجالس ما آراسته به نام 
ولايت، عصمت و طهارت است. يك ضرورت است كه درراستاى صيانت از 
ارزش هاى اسلامى و دينى كه موجب اعتلاى جامعه مى شود و انسان ساز 

است گام برداريم.

 رونمايى از ثبت ملى آئين سوگوارى مردم اصفهان
در اختتاميه اجلاس پيرغلامان از مراسم هاى آئينى و مذهبى اصفهان اعم 
از مراســم عزادارى 28 صفر در امام زاده آقا على عباس بادرود، پيشخوانى 
پيش واقع هاى تعزيه، آئين سوگوارى و عزادارى دهه اول محرم در روستاى 
سه و ســنج زنى آران و بيدگل به عنوان ميراث فرهنگى ناملموس ثبت 

ملى شد.
ســردار اشــترى با تأكيد بر اين كه هركســى راه حســين(ع) را برود، 
خواسته هاى شرعى او برآورده مى شود، گفت: افتخارم اين است كه فرزند 
مرحوم مرتضى اشــترى هســتم و هرچه دارم از پدرم است و در نيروى 
انتظامى خدمتگزار مردم حسينى هستيم. وى ادامه داد: شهداى ما امثال 
شهيد حججى، از هيئات مذهبى و تربيت شده شما ذاكرين اهل بيت(ع) 
هستند. بى شك بهترين راه، راه حسين(ع) و پيروى از مقام معظم رهبرى 

است. 

 حلقه هاى معرفت دركنار حلقه هاى شور حسينى برپا شود
در اين مراسم همچنين على عسگرى در سخنانى گفت: اصفهان علماى 
بزرگ، دانشمندان، شخصيت ها و شهداى بزرگى را در دامان خود پرورش 
داده اســت و در مجموعه نظام جمهورى اســلامى ايران از استان هاى 
ارزشــمند و با استعدادهاى فراوان و كم نظير اســت. وى با بيان اين كه 
دشمن ازطريق جنگ رسانه اى درحال ريختن طرح مفاهيم ضدانسانى 
و ضدارزشى براى تغيير رفتار جوانان و جامعه ماست، گفت: مداحان در 
دوران جنگ هشت ساله خوش درخشــيدند و جوانان را هدايت كردند. 
امروز نيز در قبال جنگ رســانه اى و فرهنگى بايد خوش بدرخشــيد و 
به ميدان بياييد. عســگرى تأكيد كرد: حلقه هاى شور و اشتياق و شعور 
و معرفت را در سرتاســر اين كشور بيدار كنيد و آرايش جديد فرهنگى 
براى مقابله با تهاجم فرهنگى شكل داده و كانون اين مبارزه باشيد. اگر 
تحقيق شود كه بزرگ ترين جنگ فرهنگى عليه كدام كشور شكل گرفته، 
مشــخص مى شود كه ايران در قله اين جنگ فرهنگى قرار دارد و بر اين 

اساس مأموريت و حساسيت ما بايد بسيار بالا باشد.
رئيس ســازمان صداوســيما گفت: بايد با حفظ روحيه انقلابى و روحيه 
حماســى دربرابر دشمنان بايستيم؛ بدين معنا كه در يك دست قرآن و 
عترت و در يك دســت شمشير آخته داشــته باشيم تا دشمنان بدانند 
كه نمى توانند به دنبال طراحى براى كشــور ما باشند و اين جز با نام امام 
حسين(ع) برآورده نمى شــود. آنچه حيات بخش و حافظ اين مرز و بوم 
بوده، از راه امام حســين(ع) نشأت گرفته است؛ چراكه بنا بر روايات، امام 
حســين(ع) چراغ هدايت و كشتى نجات بشريت است. عسگرى با بيان 
اين كه اميدواريم سد آهنى دربرابر اين جنگ فرهنگى ايجاد كنيم و اين 
به دست مداحان شدنى است، ابراز داشت: صداوسيما در آستانه ماه محرم 
به دنبال اين خواهد بود كه حلقه هاى معرفت دركنار حلقه هاى شــور و 
نشاط حسينى ايجاد شود و به نام امام حسين(ع) درمقابل هجمه استكبار 
ايســتادگى شود و اميدواريم در اين راه شما نيز يار ما باشيد. وى با بيان 
اين كه تمام عظمت اين مرز و بوم متعلق به اهل بيت و به ويژه اباعبداالله 
الحســين(ع) است، بيان داشت: به شــما غبطه مى خورم كه همواره نام 
امام حســين(ع) و اهل بيت را بيان كرده و فكر و ذكر و قلب شما با اين 
بزرگواران عجين شده است. بايد به گونه اى عمل كنيم تا رويش هاى جديد 

مداحان و ذاكران اهل بيت نيز پايشان به اين مجالس باز شود.
اين برنامه با اهداى لوح و تنديس پانزدهمين همايش بين المللى تجليل از 

پيرغلامان حسينى پايان يافت.

آنچه مى خوانيد

وزير ارشاد هفته گذشته ديدارى 
با نمايندگان تشكل هاى اين بخش 
شكل داد تا انتظارات آنان از خود 
را بشــنود، اما حاصل اين بود كه 
در پايان، خود وى نيز به صراحت 
ناچــار از بيان اين شــد كه از وى 
به عنوان وزير نبايــد انتظار بيش 
از انــدازه اى بــراى حل مســائل 

داشت
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هــنر

مدیر شبکه شما عنوان کرد  

منتقد هزینه های زیاد در شبکه های سراسری هستم

تسنیم: محمدمهدی قاسمی با اشــاره به وجود استعدادهای فراوان در استان ها، مزیت نسبی شبکه های 
اســتانی را هزینه های پایین تولید ارزیابی کرد. مدیر شبکه شما درباره نوع انتخاب برنامه ها برای پخش در 
شبکه های سراسری گفت: ما دنبال این هستیم که برنامه خوب باشد و فرقی برایمان نمی کند سازنده آن 
اسم بزرگی داشته باشد. وقتی یک اثر تلویزیونی استانداردهای مناسبی داشته باشد، اصلاً برای ما تفاوتی نمی کند که آن 
را چه کسی ساخته باشد. شبکه های ملی دیگر هم دنبال این گونه برنامه ها هستند، مخصوصاً در این شرایط مالی که در 
سازمان وجود دارد، شبکه ها به شدت به دنبال این هستند که از پتانسیل استعدادهای تازه استان ها استفاده کنند، چراکه 
در اســتان ها هم هزینه ها و هم ادعاها کمتر اســت و البته کیفیت تولیدات نیز قابل قبول است. قاسمی درمورد ارتقای 
عدالت محوری بین شبکه های سراسری و استانی گفت: من یکی از منتقدان هزینه های زیاد در شبکه های سراسری هستم. 
اما جدای از آن، دوستانی که در استان ها کار می کنند، با وجود بودجه کم اکثراً راضی هستند. باید بگویم اتفاقاً من نقطه 
قوت معاونت امور اســتان ها را در تولیدات ارزانش می بینم. اگر قرار باشد هزینه های استانی هم به اندازه شبکه های ملی 
باشد، آن موقع بیشترین ضرر را همین کارگردان ها و تهیه کننده های این مراکز خواهند کرد. وی افزود: با این که وضعیت 
مالی اســتان ها باید بهبود پیدا کند، اما امروز شاهدیم که تولیدات بسیار خوبی با هزینه های خیلی مناسب در استان ها 
ســاخته می شود. مزیت نسبی مراکز استان ها همین تولیدات کم هزینه است. اگر قرار باشد تولیدات استان ها هم هزینه 
بالایی داشــته باشد، خود مراکز استان ها ضرر می کنند؛ چراکه همان طورکه می دانید، امکانات در تهران بسیار بیشتر از 
شهرســتان ها وجود دارد و هنرمندان نامدار هم اکثراً در این شهر زندگی می کنند. پس اگر قرار باشد تولیدات استانی با 

تهران هزینه یکسانی داشته باشند، قطعاً استان ها متضرر خواهند شد.

با  تلویزیون چهره - خبر

ایسنا: تهیه کننــده مجموعه »لیسانسه ها« درباره  فاز جدید این سریال که قرار 
است سال آینده کلید بخورد، اظهار کرد: قصه »لیسانسه ها« ظرفیت ادامه دادن را 
دارد و بنابراین قرار شد ۳۰ قسمت جدید را سال آینده تولید کنیم. رضا جودی 
اظهار کرد: ما پیش از این یک سریال ۶۰ قسمتی را برای تلویزیون نگارش کردیم 
که پس از ســاخت ۲۲ قسمت، تلویزیون به دلیل این که آنتنش خالی بود آن را 
پخش کرد؛ بنابراین ادامه این ســریال پس از مدتی توقف تولید با تأخیر پخش 
شد. در حال حاضر نیز پس از اتمام ساخت فاز اول، فاز جدید را تولید خواهیم کرد. 

»لیسانسه ها« ظرفیت دارد ادامه داشته باشد

باشــگاه خبرنگاران جوان: دبیر یازدهمین جشنواره موسیقی جوان گفت: 
جشــنواره موسیقی جوان نیازمند حمایت مستقیم دولت است تا سطح کیفی 
کار بالاتر برود. هومان اسعدی گفت: متولی کل بودجه جشنواره، انجمن موسیقی 
ایران بوده اســت و من خیلی در جریان امور بودجه نبوده ام، ولی در کل راضی 
بودم. این جشــنواره هر اندازه که حمایت شود، بازهم کم است و در این شرایط 
اگر حمایت های بیشتری وجود داشت شاید سطح کار بالاتر می رفت ولی نسبت 
به سال های قبل بهتر بود. ما در این شرایط بیشتر نیازمند حمایت دولت هستیم.

جشنواره موسیقی جوان نیازمند حمایت مستقیم دولت است 

فارس: نســیم ادبی گفت: جوانان با مقوله جنگ کاملاً آشــنا هستند و تولید 
نمایش هایی با محوریت جنگ باعث تفکر و تأمل بیشــتر جوانان در موضوعات 
دفاع مقدس می شود. این بازیگر سینما و تئاتر گفت: احساس می کنم هرچیزی 
در این مورد گفته و ساخته شود، بازهم کم است و تولیدکنندگان آثار نمایشی 
تنها یک بخش از آن را دریافت می کنند و مقوله جنگ آن قدر وسیع است که از 
بخش های دیگر آن غافل می مانند. در حالی که حرف های زیادی درمورد جنگ 

وجود دارد که هنوز گفته نشده است.

ناگفته های زیادی از جنگ باقی مانده است

 هنر/ تکتم بهاردوست  یکی از مهم ترین 
اقشار جامعه نوجوانان هستند. بسیاری از بزرگان 
و روانشناســان نوجوانی را دوران بحرانی و گذر 
زندگی معرفی می کننــد، دورانی که فرزندان ما 
از وادی کودکی می خواهند به دوران جوانی قدم 
بگذارند؛ دورانی که بیش از گذشــته فرزندان ما 
دنبال پیدا کردن هویت و شــخصیت خویش اند 
و این الگوها نقش اساســی در تعیین شخصیت 
و هویت فرزندان ما دارند. قالب ها و ســبک های 
متفاوتی برای ارائه الگوها به کودکان و نوجوانان 
وجود دارد که یکــی از تأثیرگذارترین های آن، 
تولیدات تصویری اســت که بــاز از میان آن ها، 
انیمیشن و نقاشی متحرک تأثیرگذاری بیشتری 

دارد. 
با حجت الاسلام والمسلمین سیدعلی پورحسینی، 
سازنده انیمیشن »حذیفه« گفت وگو کرده ایم و 
ایشــان به معرفــی الگوهــای اســلامی  برای 

جان بخشیدن به هویت دینی  پرداخته اند:

 مقداری از تاریخچه مجموعه پویانمایی 
»حُذیفه« بگویید.

ما در هرســال دو جلسه طرح و برنامه داریم که 
یکی در فروردین ماه و دیگری در مهرماه تشکیل 
می شود. براساس تأکید فراوان دلسوزان جامعه، 
به خصــوص آنچه رهبر معظم انقلاب در ســال 
1۳91 پیرامون تهاجم فرهنگی و نبود الگوهای 
شایسته برای نوجوان در مقوله قهرمان های دینی 
و اسلامی  بیان کردند، در فروردین ماه سال 1۳9۲ 
طرحی با نام »فرماند هان امیر« شروع شد و بعد 
از یک سال پژوهش و تحقیق به زندگی ۶۳ نفر از 
صحابه ها و یاران ائمه اطهار)ع( رسیدیم که قرار 
شد در مجموعه ای با همین نام تولید آن ها شروع 

شود. 
در جلســات مهر ســال 1۳9۳ بعد از گزارشی 
مفصل پیرامون طــرح فرماند هان امیر تصمیم 
گرفته شــد که علاوه بر پژوهــش دقیق برروی 
زندگی آن ۶۳ شخصیت، پنج نفر از آن ها به صورت 
ویژه مورد مطالعه و تحقیق قرار بگیرند که یکی از 

آن ها حذیفه بن یمان بود.

 حذیفه کیست؟
حُذَیفــة بن یمان، صحابی و صاحب ســرّ پیامبر 
اکرم)ص( است و از نخستین اسلام آورندگان، که 
در بسیاری از جنگ های صدر اسلام پیامبر)ص( 
را همراهــی کرد. در عین حال کــه به خاطر این 
جایگاه برادران اهل ســنت بسیار او را قبول دارند 
و از او روایت هــای زیادی نقــل کرده اند و او را از 

صحابه بزرگ رسول خدا می دانند. وی از اصحاب و 
شیعیان خاص حضرت علی)ع( نیز بوده و در برخی 
از روایات به عنوان یکی از ارکان چهارگانه صحابی 
امام علی)ع( از او یاد شده است که از نمازگزاران بر 
پیکر فاطمه زهرا )س( و خاک سپاری آن حضرت 

بود. 
او علاوه بر جنگ های صدر اسلام، در فتوحات دوره 
خلفا، ازجمله جنگ نهاوند شرکت کرد و آن ها را 
یاری نمود. عمر وی را جانشــین فرمانده جنگ 
نهاوند کرد و او پس از کشته شدنِ نعمان  بن مقرن، 
فرماندهی سپاه را برعهده گرفت و نهاوند را گشود 
و بعد چند شــهر دیگر ایران را نیز فتح کرد. او در 
روزگار خلافت عمر به حکومت مدائن گمارده شد. 
حذیفه پیشنهاد تدوین قرآن واحد را به عثمان داد.

 کدام قسمت از زندگی حُذیفه برای شما 
جذاب تر بوده است.

همــه بخش های زندگی ایشــان جذاب اســت، 
اما به نظــر من جذابیت زندگی این شــخصیت، 

تنهــا محدود به ایام زندگی ایشــان نمی شــود، 
بلکه ســیزده قرن بعد هم شگفتی خلق می کند. 
 هادی الجبوری تولیت مقبره ســلمان فارسی در 
مصاحبــه ای چنین می گوید: »حذیفــه ابتدا در 
فاصله دو کیلومتری ســلمان و درکنار رودخانه 
دجله دفن شده بود. در سال 19۳1 میلادی آب 
رودخانه دجله به قبر وی نزدیک شــد، به همین 
دلیل آیت الله سید ابوالحسن اصفهانی دستور دادند 
که جسد وی منتقل شود. هنگامی که قبر باز شد، 
مشــاهد گردید که جسد وی پس از سیزده قرن 

همچنان سالم است.«

 اصلاً چه شــد که به ســراغ یک چنین 
شخصیتی رفتید؟

ما می خواســتیم قهرمان خلــق کنیم که حرف 
اســلام را به گوش جهانیان برساند و این قهرمان 
عامل وحدت بین جامعه اســلامی  باشد. حذیفه 
شــخصیتی بود کــه ملاک هــا و معیارهای این 
کار را داشــت. هم اهل سنت به شدت او را قبول 
داشــتند و هم شیعیان با جان و دل او را پذیرفته 
بودند. از دوران کودکی تا دوران کهنســالی، تمام 
زندگی اش پر از فراز و فرودهایی بود که می توانست 
دست مایه داستان های واقعی و جذاب قرار بگیرد. 
او در تمام رخدادهای صدر اســلام حضور داشته 
و نقش آفرینی کرده اســت. برآورد اولیه مجموعه 
پویانمایی حذیفه 11۰ قسمت می باشد که در 7 
فصل می شود. فصل اول در دوران جاهلیت است 
کــه دوران کودکی و نوجوانی حذیفه را به تصویر 
می کشــد و فصل دوم در دوران ظهور اسلام در 
مکه است.  فصل سوم دوران پایه گذاری حکومت 
اسلامی  در مدینه است و فصل چهار در دوران بعد 
از رحلت رسول گرامی  اسلام است. فصل پنجم نیز 
در دوران فتح ایران می باشد و فصل ششم دوران 
حکومت داری حذیفه در مدائن است و فصل هفتم 

چهل روز آخر عمر حذیفه را به تصویر می کشد.

 صنعت انیمیشــن یکی از پرهزینه ترین 
این  هزینه های  اســت.  تولید  صورت های 

پروژه ها از کجا تأمین شده است؟

از آنجاکــه ایــن پــروژه بدون حمایت ازســوی 
ســازمان ها و نهادهای دولتی کلیــد خورد و در 
بخش خصوصــی پایه گذاری شــد، دو راه برای 
کاهش هزینه در پیش رو قرار دادیم. اولی این که 
بتوانیم یک پیش تولید حساب شــده قابل توجه 
داشته باشیم تا هزینه های سنگین پیش تولید در 
چرخه تولید صنعتی توجیه داشــته باشد و دوم 
این کــه زمان پروژه را کمــی  بازتر تعریف کردیم 
تا ســنگینی هزینه های فوری برروی دوش پروژه 

سنگینی نکند.

 چرا حمایت ها در ساخت چنین پروژه هایی 
ضعیف است؟

درمورد این پروژه باید بگوییم شاید ضعف به خود 

ما تولیدکننده ها برمی گردد. مطرح کردن چنین 
پروژه هایی برای ســازمان های دولتی ســازوکار 
خاصی را می طلبد که به خاطر طولانی شدن زمان 
تولید امکان همکاری با نهادهای دولتی نیســت، 
چون عمر مدیریتی در کشور ما کوتاه است. حالا 
شما درنظر بگیرید تنها بیست ماه زمان پژوهش 
این طرح بــوده که با این زمان مطمئن بودیم که 
هیچ نوع حمایتی ازســوی ســازمان های دولتی 
نخواهیم داشــت. مدیران دولتی ما پروژه هایی را 
دوست دارند که در زمان مدیریت خودشان شروع 
شــود و در همان زمان هم به بهره برداری برسد، 
بْرِ  درحالی که این پروژه به یک نوع اسْتَعِینُواْ باِلصَّ
نیاز داشــت. به خاطر همین در بخش خصوصی 

انجام شد.

پرده نقره ای

رفع توقیف عجیب 5 فیلم جنجالی
خبرگزاری صدا وسیما: معاون نظارت و ارزشیابی سازمان سینمایی از 
حل مشــکل نمایش تعدادی از فیلم های توقیف شده و اکران آن ها در 

آینده نزدیک خبر داد. 

ابراهیم داروغه زاده با بیان اینکه با واژه توقیف موافق نیست به خبرگزاری 
صدا و ســیما گفت: همانطور که در سال های گذشته فیلم های زیادی 
ساخته شده است که بسیار خوب بوده اند و در جهان نیز توانستند تصویر 
بسیار مثبت و خوبی از ایران به یادگار گذارند بعضی فیلم ها نیز در زمان 
نمایش دچار مشکلاتی شدند. معاون نظارت و ارزشیابی سازمان سینمایی 
افزود: تعداد 1۲ فیلم در کمیته ای که به دســتور آقای صالحی امیری 
تشــکیل شده بود مورد بررسی قرار گرفت که در نتیجه آن پنج فیلم با 
جلســاتی که با تهیه کننده و کارگردان آن داشتیم اصلاحات مدنظر و 
پیشنهادی کمیته را پذیرفتند. داروغه زاده گفت: این پنج فیلم خانه دختر، 
خانه پدری، عصبانی نیستم، آشــغال های دوست داشتنی و پارادایس 

هستند که همگی مجوز نمایش گرفتند و به زودی اکران خواهند شد.
وی افزود: از جمله اصلاحات انجام شــده روی این فیلم ها فیلمبرداری 
مجدد بعضی سکانس ها بوده است از جمله فیلم خانه دختر و پارادایس، 

همچنین بقیه فیلم ها با اصلاحاتی در تدوین قابل اکران شدند.
ابراهیم داروغه زاده در پاسخ به اینکه آیا این شیوه حل مشکل فیلم های 
توقیفی درســت است، گفت: بهترین شــیوه این است که از زمان تولید 
و پروانه ســاخت بتوانیم ارتباط و تعامل خوبی با فیلمســاز برقرار کنیم 
و همســویی مد نظری که باید وجود داشته باشد بین منتقدین مدیران 
دولتی و ســینماگران ایجاد کنیم تا فیلم های تولید شده مشکلی برای 

اکران نداشته باشند و ما دیگر فیلمی به نام توقیفی نداشته باشیم.
وی افزود: بعضی از این فیلم ها به علت مسائل روز سیاسی دچار مشکل 
شــدند، بعضی نیز به خاطر ســوتفاهماتی که به وجــود آورده بودند یا 
برداشــت هایی که از آن فیلم ها می شود؛ البته با گذشت زمان خیلی از 

مشکلات خود بخود حل شدند.

خبر

کیفیت کاهش یافته که مردم سریال نمی بینند
مهر: محمدحســین لطیفــی کارگردان ســینما و تلویزیــون درباره 
سیاســت گذاری ســیما که تعداد تولیدات را افزایش داده است و اینکه 
سریال ها چقدر از کیفیت برخوردار هستند، بیان کرد: ما راه را غلط رفته 
ایم زیرا به نظر شما چه اتفاقی می افتد اگر تعداد را افزایش دهید اما کسی 
تلویزیون را روشن نکند و نبیند؟ لطیفی در واکنش به آمار مخاطبانی که 
از طرف تلویزیون ارایه می شود، یادآور شد: آمار مردم هستند که وقتی 
ما به آنها برمی خوریم از آنها سوال می کنیم؛ از خانواده خودمان گرفته تا 
مغازه دار محله که اگر از سریالی بپرسید، می گویند کدام سریال. من نمی 
خواهم از سریال های خود تعریف کنم کارهایی مثل »کت جادویی« که 
خیابان خلوت می کرد و البته در آن زمان قطعا این همه تکنولوژی های 
رسانه ای و اینترنتی نداشتیم و فقط چند شبکه تلویزیونی جود داشت اما 
ما باید دوباره به این سمت حرکت کنیم. وی اضافه کرد: ما در مدیریت 
بایستی به گونه ای عمل کنیم که دوباره این اتفاقات رخ دهد. من بارها و 
بارها این دیالوگ را شنیده ام که همه می پرسند دوران طلایی تلویزیون 
چه شــد. در این دوران افرادی مثل ما کار می کردیم که انگیزه زیادی 
داشتیم همچنین مدیران باید پشت منِ هنرمند بایستند و در این صورت 

است که من هم انگیزه دارم. 
کارگردان »صاحبدلان« در پایان گفت: اگر ما قبلا با مدت زمان بیشــتر 
سریالی را می ساختیم و اکنون در بازه زمانی کمتری اثر ساخته می شود 
از کیفیت کاسته می شود و چون کیفیت پایین می آید مردم سریال را 

نمی بینند.

با حجت الاسلام سیدعلی پورحسینی، کارگردان انیمیشن »حذیفه«

روایتی تصویری از الگوی وحدت اسلامی

آنچه می خوانید

مدیــران دولتــی مــا پروژه هایی 
را دوســت دارنــد کــه در زمان 
مدیریت خودشــان شروع شود و 
در همان زمان هم به بهره برداری 
برســد، درحالی که این پروژه به 
برِْ نیاز  یک نــوع اسْــتَعِینُواْ بِالصَّ

داشت
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خط بين الملل

مرد مست قلب مادرش را در آورد و با ادويه 
خورد! 

خــط قرمــز: مــردى 
دائم الخمــر هنگامــى كه 
براى خريد الكل از مادرش 
پول درخواســت كرد و با 
مخالفت وى مواجه شــد، 
جنايتــى هولناك مرتكب 

شد. 
مرد 35 ساله دائم الخمر به 

نام سونيل كوچا كورنى مادر 65 ساله خود را به قتل رساند.
سونيل هنگامى كه براى خريد الكل از مادرش درخواست پول كرد و با مخالفت 
او رو به رو شــد، از شدت عصبانيت به سمت مادرش حمله كرد و با چاقو او را 

به قتل رساند.
اما ماجرا به همين جا ختم نشد. جوان مست پس از قتل مادرش، بدن او را با 

چاقو قطعه قطعه كرد و قلب او را با ادويه جات خورد.
همســايه ها پس از شنيدن سر و صداى ناشى از درگيرى بين آن ها و مشاهده 
ســونيل با دســت هاى خونى با پليس تماس گرفتند و قاتل توسط مأموران 

دستگير شد.

25دانش آموز و معلم مالزيايى در آتش سوزى 
مدرسه كشته شدند 

خط قرمز: دســتكم 25 نفر بر اثر آتش سوزى روز پنجشنبه در يك مدرسه 
مذهبى در كوالالامپور پايتخت مالزى كشته شدند. 

گزارش رســانه هاى محلى مالزى حاكى است براثر آتش سوزى در «دار القرآن 
اتفاقيه» به عنوان يك مدرسه مذهبى در منطقه «داتوك كرامت» كوالالامپور 

دستكم 25 نفر جان خود را از دست داده اند.
آتش نشــانى كوالالامپور اعلام كرد ساعت 5 صبح به وقت محلى از اين آتش 
ســوزى با خبر شده است و بر اساس اطلاعات اين سازمان در حال حاضر 25 

دانش آموز و معلم در آتش سوزى جان باخته اند.
پيش از اين در ماه گذشــته رسانه هاى مالزى در مورد اقدامات ايمنى و آتش 
سوزى در مدارس هشدار داده بودند. آمار نشان مى دهد از سال 2015 ميلادى 

211 مورد آتش سوزى در مدارس مالزى ثبت شده است.
تارنماى روزنامه اتوسان اعلام كرد اين آتش سوزى در مدرسه دارالعلوم قرآن رخ 

داد و جنازه دانش آموزان و معلمان منتقل شده است.
بنابراين گزارش، عمليات جست  وجو و نجات همچنان در جريان است و تاكنون 

5 زخمى نيز براى درمان به بيمارستان منتقل شده اند.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز

فرمانده انتظامى خراسان رضوى خبرداد
دستگيرى20 نفر از سرشاخه هاى اصلى قاچاق موادمخدر

خط قرمز - مهدى كاهانى مقدم: فرمانده انتظامى خراسان 
رضوى از دستگيرى يك ســارق حرفه اى و خطرناك و 110 
نفر از ســوداگران مرگ و قاچاقچيان حرفه اى مواد مخدر در 
سه عمليات جداگانه طى هفته گذشته در اين استان خبر داد.

ســردار قادر كريمى در گفت و گو با خبرنگار ما افزود: در اين 
عمليات ها علاوه بر كشف حدود 700 كيلوگرم مواد مخدر، 20 
نفر از سرشاخه هاى اصلى قاچاق دستگير و 34 مركز تهيه و 

توزيع مواد افيونى پلمب شد.
وى با تشــريح دستگيرى جوان 27ســاله اى كه از مجرمان 
ســابقه دار اســت، افزود: با گزارش سرقت هاى ســريالى از 
ســاختمان هاى نيمه تمام در مشهد، تحقيقات پليسى براى 
شناسايى و دستگيرى عامل يا عاملان اين سرقت ها در دستور 
كار قرار گرفت و در حالى كه اين تحقيقات درجريان بود، سارق 
27ســاله براى سرقت وارد يك ساختمان در حال ساخت در 

مركز شهر مشهد شد.
وى خاطر نشان كرد: سارق به تصوراين كه اين پروژه ساختمانى 
نگهبان ندارد، وارد محل شده اما او خيلى زود با كارگرانى روبرو 
شد كه در ساختمان مشغول كار بودند. وى سپس به قصد فرار 
با افشانه فلفل به ســوى كارگران حمله ور شد اما وقتى ديد 

بــا اين حربه نمى تواند از صحنه بگريزد، با چاقويى كه همراه 
داشت، ضربه اى به يكى از كارگران مى زند و پا به فرار مى گذارد.

ســردار كريمى گفت: در اين لحظه مأموران تيم تجســس 
كلانترى مصلى به محل رســيده و اين سارق خطرناك را كه 
همچنان با چاقو حاضران در محل را تهديد مى كرد، با همكارى 

كارگران دستگير كردند. 
وى افزود: پس از دســتگيرى متهم بلافاصله كارگرى كه به 
ضرب چاقوى او مجروح شــده و خونريزى زيادى داشت، به 
مركز درمانى انتقال يافت و تحت مراقبت هاى ويژه پزشكى قرار 

گرفت كه خوشبختانه حال او مساعد اعلام شده است.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى با بيان اين كه تحقيقات از اين 
سارق سابقه دار ادامه دارد، گفت: متاسفانه اعتياد به مواد مخدر، 
يكى از انگيزه هايى است كه متهمان سابقه دار را به سمت و 

سوى ارتكاب جرم سوق مى دهد و اين هشدارى جدى است.
وى در همين حال با اشــاره به اجراى طرح ضربتى تيم هاى 
مبارزه با مواد مخدر سراســر استان به منظوربرخورد جدى با 
عاملان تهيه و توزيع مواد افيونى، تصريح كرد: مأموران انتظامى 
در اجراى اين طرح گسترده با هماهنگى مراجع قضايى و به 
طور همزمان 34 منزل مسكونى و خانه هاى قديمى را كه پاتوق 

از قبل شناسايى شده توزيع كنندگان مواد مخدر بود، پاكسازى 
كردند.

وى افزود: در اين عمليات غافلگيرانه 87 نفر از عاملان اصلى 
تهيه و توزيع مواد مخدر دســتگير و حدود 44 كيلوگرم انواع 
مواد افيونى كه درقطعات كوچك بسته بندى شده بود را كشف 
كردند. در اين عمليات همچنين يك قبضه اســلحه شكارى، 
يك عدد شوكر و دو دستگاه خودرو و موتورسيكلت از متهمان 

كشف شد. 
فرمانده انتظامى خراسان رضوى در ادامه اين گفت و گو اعلام 
كرد: روز پنجشنبه نيز در عملياتى 20 سرشاخه اصلى قاچاق 
مواد مخدر دستگيرشدند كه مواد را از استان هاى جنوبى كشور 
به خراسان رضوى و مشهد منتقل مى كردند. در اين عمليات 

ضربتى نيز 650 كيلوگرم مواد مخدر كشف شده است.

12

دستگيرى جاعل متوارى در 
شهرستان مه ولات

خط قرمز: فردى كه با جعل عنوان مأمور و ديگر عناوين 
دولتى، از شــهروندان مه ولاتى كلاهبــردارى مى كرد 
دستگير شد. رئيس پليس شهرســتان مه ولات گفت: 
چند روز قبل با كسب خبرى مبنى بر حضور فردى مأمور 
نما در يكى از روستاهاى حوزه استحفاظى شهرستان مه 
ولات تيمى از پليس امنيت عمومى براى بررسى موضوع 
وارد عمل شد. سرهنگ ذوالفقارى افزود: مأموران پس از 
چند روز تحقيقات نامحسوس، با اطمينان از فعاليت هاى 
مجرمانه اين فرد كه 6 فقره سابقه كيفرى در پرونده اش 
دارد، با هماهنگى قضايى دراقدامى ضربتى وارد عمل شده 
و در بازرسى از مخفيگاه اين متهم، 17 دستگاه بى سيم 
دستى به همراه 17 دستگاه شارژر و آداپتور، 47 عددانواع 
مهرهاى جعلى، 2 عدد ذره بين، يك دستگاه جى پى اس 
و يك رد ياب به همراه تعداد زيادى اوراق جعلى نهاد هاى 

دولتى كشف كردند كه تحقيقات در اين باره ادامه دارد.

زنده به گور شدن مادر در يك 
قدمى كودكش

خط قرمز - مهــدى مقدم: زن جوانــى در يك حادثه 
دلخراش در يكى از روســتاهاى حومه مشــهد، در مقابل 
چشــمان فرزندانش جان خود را از دســت داد. به گزارش 
خبرنگار ما، پيكر بى جان اين زن 35ســاله روز دوشــنبه 
گذشــته به بيمارستان رضوى مشهد انتقال يافت اما تلاش 
پزشكان براى احياى زندگى او مؤثر نيفتاد. با اعلام خبر مرگ 
اين زن جوان به مركز فوريت هاى پليســى 110، مأموران 
كلانترى خلق آباد بلافاصله در محل حاضر شده و بازپرس 
ويژه قتل عمد دادگسترى مشهد را در جريان ماجرا گذاشتند 
كــه به دنبال آن قاضى كاظم ميرزايــى به همراه اكيپى از 
كارآگاهان جنايى در محل حضور يافته و به تحقيق در اين 
باره پرداخت. تحقيقات اوليه مقام قضايى در اين رابطه نشان 
داد اين زن جوان كه مريم نام داشــت، به همراه خانواده اش 
در يك گاودارى در يكى از روستاهاى اطراف مشهد زندگى 
مى كرده كه ســايه شوم شبح مرگ برسرش مى افتد و دفتر 
زندگى اش براى هميشــه بسته مى شــود.  برخى شاهدان 
عينى حادثه به قاضى ويــژه قتل گفتند كه در اين حادثه، 
يك دستگاه تراكتور در حال جابجايى علوفه ها بوده كه گويا 
با ديوار گاودارى برخورد كرده اســت و ديوار تخريب شــده 
وبرروى زن جوان فروريخته و باعث مرگ او در برابر چشمان 
فرزندش شده است.  اين در حالى است كه ادامه تحقيقات 
كارآگاهان و قاضى ميرزايى مشخص كرد تراكتورى با ديوار 
برخورد نكرده بلكه ديوار گاودارى براثر لرزش ناشى از حركت 
تراكتور كه در همان نزديكى مشغول كار بوده، فروريخته و بر 
سر اين زن جوان آوار شده است. بنابر اين گزارش به دستور 
قاضى ميرزايى جســد زن 35ساله به پزشكى قانونى انتقال 
يافت و گروهى از مأمــوران انتظامى و كارآگاهان عهده دار 
تحقيقات پليسى براى روشن شدن علت و چگونگى وقوع اين 

حادثه شدند كه اين تحقيقات همچنان ادامه دارد.

خط  شهرستانها

 مــردى 
دائم الخمــر هنگامــى كه 
براى خريد الكل از مادرش 
پول درخواســت كرد و با 
مخالفت وى مواجه شــد، 
جنايتــى هولناك مرتكب 

 ساله دائم الخمر به 

خط قرمز: دو سارق كه پس از دوستى با مردى 
در شهرك غرب از خانه او سرقت به عنف كرده 

بودند، در زندان شناسايى شدند.
روز هفدهم خرداد از طريق مركز فوريت هاى 
پليســى 110 وقوع يك فقره سرقت منزل در 
خيابان زرافشان به كلانترى 134 شهرك قدس 

اعلام شد.
با حضور مأموران، صاحبخانــه در اظهاراتش 
عنوان داشــت كه يكى از دوســتانش به نام 
اميرمسعود  با همدستى فرد ديگرى، با تهديد 
سلاح سرد و پس از بستن دست و پا و محبوس 
كردن وى اقدام به سرقت تمامى اموال با ارزش 

داخل خانه اش كردند.
مالباخته پس از حضــور در پايگاه دوم پليس 
آگاهى تهران بزرگ، در اظهاراتش به كارآگاهان 
گفت: ساعت 8 شــب يكى از دوستانم به نام 
اميرمســعود  براى ميهمانى به خانه  من آمد؛ 
حدوداً ساعت 23 مشغول خوردن شام بوديم 
كه ناگهان فرد غريبه اى بدون آنكه در خانه را 
براى كســى باز كرده باشم، با چاقو وارد خانه 
شــد. به حضور اين شــخص در داخل خانه 
اعتراض كرده و از اميرمسعود براى دستگيرى 
اين شــخص درخواســت كمك كردم اما در 
كمال تعجب، ناگهان اميرمسعود به همراه اين 

شخص به ســمت من حمله ور شده و ضمن 
ضرب و شتم شديد، اقدام به بستن دست و پا و 
محبوس كردنم در داخل يكى از اتاق هاى خانه 
كردند؛ پس از آن با سرقت تمامى اموال باارزش 
داخل خانه شامل طلاجات، دلار و ارز خارجى، 
گوشى تلفن همراه و وجه نقد مجموعاً به ارزش 
تقريبى 35 ميليون تومان، اقدام به ســرقت 
خودرو شخصى ام كرده و از محل متوارى شدند.

با آغاز تحقيقات، كارآگاهان اطلاع پيدا كردند 
كه مالباخته بواسطه يكى از دوستانش با امير 
مسعود آشــنا شــده اما طى يك سال رابطه 

دوســتى كه با وى داشــته، هيچگاه به محل 
زندگى اش در شهرســتان اسلامشهر مراجعه 
نكــرده و تنها اطلاعاتى ناقــص در خصوص 

اميرمسعود و محل سكونتش دارد.
در ادامه تحقيقات و با ثبت مشــخصات متهم 
در سيســتم جامــع پليس به عنــوان متهم 
تحت تعقيب پليس آگاهى، كارآگاهان پايگاه 
دوم آگاهى اطلاع پيدا كردند كه اميرمســعود 
مدتى پس از سرقت به عنف منزل در شهرك 
قدس، اقدام به تشكيل گروه سارقان به عنف 
در پوشش مسافركش با استفاده از خودروهاى 

مسروقه كرده و پس از ارتكاب ده ها فقره سرقت 
به اين شيوه و شگرد در اسلامشهر و جاده ساوه، 
توسط پليس آگاهى اسلامشهر دستگير و روانه 
زندان شده؛ لذا ضمن هماهنگى با مقام قضايى، 
اميرمسعود در اختيار پايگاه دوم آگاهى تهران 

بزرگ قرار گرفت.
اميرمسعود در همان تحقيقات اوليه و مواجهه 
حضورى با شــاكى پرونده، به طراحى سرقت 
به عنــف منزل اعتراف و يكــى از بچه محل 
هايش به نام حســن  24ساله  را نيز به عنوان 
همدست خود معرفى كرد.  در ادامه تحقيقات 
و با شناسايى حسن  در داخل زندان، او نيز به 
پايگاه دوم آگاهى منتقل و در همان تحقيقات 
اوليه به مشاركت در سرقت به عنف منزل در 

شهرك قدس اعتراف كرد.
ســرهنگ كارآگاه ســعداالله گزافى، رئيس 
پايــگاه دوم پليس آگاهى تهــران بزرگ، با 
اعلام ايــن خبر گفت: در تحقيقات تكميلى 
مشخص شــد كه متهمان پرونده با فروش 
اموال مســروقه، بيش از دو مــاه در جزيره 
كيش حضور داشــته و پــس از آن در قالب 
ســرقت هاى به عنف در پوشش مسافركش 
ســاير اقدامات مجرمانه خــود را اين بار در 

شهرستان اسلامشهر ادامه دادند.

ماجراى خوشگذرانى سارقان در كيش با پول هاى دزدى



خط حادثه

زورگيرهاى بلوارفرودگاه مشهد
در بازداشتگاه به زمين نشستند

خــط قرمــز - مهدى 
كاهانى: دو جوان كه سوار بر 
موتورسيكلت طرح هندا آبى 
رنگ، مرتكب زورگيرى هاى 
بلــوار فرودگاه  خيابانى در 
مشهد مى شدند، با دخالت 
به موقع مأموران پليس به 

دام افتادند.
گزارش خبرنگار ما به نقل 
از رئيــس پليس مشــهد 

با اعلام اين خبر حاكى اســت: گــزارش چند فقره زورگيرى هاى خيابانى كه 
توسط دو جوان موتوسوار در بلوار فرودگاه مشهد صورت گرفته بود، پليس را 
برآن داشت گشت و كنترل هاى نامحسوس را براى شناسايى و دستگيرى اين 

سارقان در دستوركار قرار دهد.
سرهنگ محمد بوستانى افزود: تيم تجسس كلانترى 14مشهد در اين مأموريت 
ضربتى با مراقبت هاى نامحسوس اين دو متهم را درحالى كه با موتورسيكلت 
طرح هندا آبى رنگ در محدوده بلوار فرودگاه پرسه زنى مى كردند و به دنبال 

سوژه بودند، در اقدامى غافلگيرانه دستگير كردند.
وى گفــت: يكــى از متهمــان هنــگام دســتگيرى يــك قبضــه چاقوى 
غــلاف دار از جيب خــود به داخــل بوته هاى كنــار خيابــان انداخت كه 
بــا تيزبينــى مأمــوران اين چاقــو نيز كشــف و ضميمه پرونــده متهمان

 شد.
وى اظهار داشــت: از اين دو زورگير 16و 19ساله كه هردو گچ كار ساختمانى 
هستند، دو دستگاه گوشى تلفن همراه كشف شده و تحقيقات از آنان زيرنظر 

مقام قضايى ادامه دارد.

مرد قصاب توسط گاوش كشته شد
خط قرمز: مرد ميانسال سنندجى كه براى دادن علوفه به گاوش وارد طويله 

شده بود باحمله وحشيانه گاوش به كام مرگ فرو رفت. 
 چند روز قبل مســئولان يكى از بيمارستان هاى سنندج از مرگ مرموز مرد 
ميانســالى كه به خاطر خونريزى داخلى به كام مرگ فرو رفته بود به پليس 

خبر دادند.
مأموران با حضور در بيمارستان پى بردند كه مرد ميانسال كه يك قصاب بوده 
روز حادثه براى غذا دادن به گاوش وارد طويله شده كه مورد حمله وحشيانه 
گاوش قرار گرفته اســت و خانواده اش پس از 3 ساعت زمانيكه متوجه ناپديد 
شدن وى مى شوند وارد طويله شده و با پيكر نيمه جان مرد ميانسال روبه رو 

مى شوند.
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خط قرمز: پس از انتشــار گزارش پزشــكى 
قانونى درباره علت مــرگ پدرخوانده حميد 
صفت كه اصابت جســم سخت را علت فوت 
اعلام كرده بود، اين خواننده زيرزمينى از زندان 
به دادسراى امورجنايى منتقل شد و بار ديگر 

مورد تحقيق قرار گرفت. 
قاضى محمدشــهريارى، سرپرست دادسراى 
امــور جنايى گفت تحقيقات دربــاره پرونده 

همچنان در جريان است.
حميد صفــت خواننده رپ زيــر  زمينى كه 
روز بيست و هشــتم مردادماه امسال به اتهام 
قتل پدر خوانده اش بازداشــت شده بود، براى 
ادامه بازجويى از زندان رجايى شــهر كرج به 
دادسراى امور جنايى تهران منتقل شد. متهم 
در بازجويى هــاى قبلى به درگيــرى با پدر 
خوانده اش اعتراف كرده بود كه سه روز قبل از 
فوت به خاطر اينكه هوشنگ مادرش را كتك 
زده بود با او درگير شــده و او را با دست كتك 
زده است. حميد در همان نخستين بازجويى ها 
قبول كرده بود كه روز حادثه عصبانى شده اما 
ضربه اى به ســر پدرخوانده اش نزده و قتل را 
قبول ندارد. دو روز قبل پزشــكى قانونى علت 

اصلى مرگ پدر خوانده حميد صفت را اصابت 
جسم سخت به آهيانه سمت راست و آسيب 
ديــدن مغز اعلام كرد و بديــن ترتيب صبح 
ديروز متهم پس از مشخص شدن علت اصلى 
مرگ، در حالى كه يكى از پســران مقتول به 
نام سهيل در جلسه حضور داشت در دادسراى 
امور جنايى مورد بازجويى قرار گرفت. سهيل 
در جلســه بازجويى براى متهم در خواســت 
قصاص داد و از مادر حميد صفت هم به اتهام 
همدستى در فوت پدرش شكايت كرد. سپس 
حميد صفت با انكار قتل پدر خوانده در دفاع 
از خــود گفت: من درگيرى با پدر خوانده ام را 
قبــول دارم، اما در آن درگيرى فقط دو ضربه 
با كف دســت به گونه و بالا ابروى هوشــنگ 
زدم و اصلاً ضربه اى به ســرش حتى با دست 
نــزدم و الان در حيرتم كه پزشــكى قانونى 
علت اصلى مرگ را ضربه جســم ســخت به 
سر هوشنگ اعلام كرده است. زمان درگيرى 
مادرم بين من و پدر خوانده ام قرار داشــت و 
مانع درگيرى ما شــد و حتى بعد از درگيرى 
هوشــنگ حالش خوب بود و وقتى ما خانه را 
ترك كرديم همسايه ها خانه ما بودند. لحظه 

حادثه متأسفانه من عصبانى شدم و مقدارى از 
لوازم خانه را به هم ريختم تا عصبانيتم فروكش 
كرد و بعد از آن دو ضربه فقط با كف دســت 
زدم. وى افزود: طبق تحقيقات پليس هوشنگ 
قبل از فوتش در بيمارستان گفته بود كه با من 
درگير شــده و من او را با دست كتك زده ام. 
او در تحقيقات اصلاً از جســم سخت حرفى 
نزده بود و اين گواهــى مى دهد كه من اصلاً 
پدر خوانده ام را با جسم سخت نزده ام. حميد 
در ادامه مدعى شد كه احتمال مى دهد يكى 
از آشــنايان پدرخوانده اش در اين حادثه فوت 
دست داشته باشد. وى گفت: يكى از آشناها كه 
مبلغ زيادى هم به پدر خوانده ام بدهكار است از 
روز اول حادثه آتش بيار معركه شده است. روز 
حادثه مادرم با همين مرد آشنا تماس گرفته 
بود كه او به دروغ گفتــه بود داخل اتوبان در 
حال رانندگى است، در صورتى كه همان لحظه 
يكى از همسايه ها تلفنى به مادرم خبر داده بود 
كه مرد آشنا به خانه آن ها آمده و با هوشنگ در 
حال حرف زدن است. از طرفى او به دوستان 
پدرم گفته بود كه من با مشــت و لگد فك و 
صورت پدر خوانده ام را شكسته ام، در صورتى 

كه حرف هاى او طبق نظريه پزشــكى قانونى 
دروغ اســت و من نمى دانم چرا اين مرد دروغ 
مى گويد. من احتمــال مى دهم پدر خوانده ام 
هنگام وضو گرفتن تعادلش را از دست داده و 
سرش به جايى برخورد كرده يا اينكه اين مرد 

آشنا در اين حادثه دست داشته است.
مادر حميد هم در جلسه بازجويى گفت: روز 
حادثه من شــاهد اصلى حادثه بودم. لحظه 
درگيرى من بين پسر و شوهرم قرار داشتم و 
با قامت بلندى كه دارم، توانستم مانع درگيرى 
آن ها شــوم. آن روز فقط حميد با دســت دو 

ضربه به صورت شوهرم زد.
قاضى محمدشــهريارى، سرپرست دادسراى 
امور جنايى به خبرنگار ما گفت: يكى از اولياى 
دم درخواست خود را مبنى بر قصاص مطرح 
كرده اند و تحقيقات درباره پرونده همچنان در 

جريان است.

نقش آشناى نزديك در پرونده قتل پدرخوانده «حميد صفت»

تلاش هنرمندان براى يافتن 
پسربچه گمشده در امام زاده هاشم

خط قرمز: سرنوشت پسر 
8 ساله كه حدود 70 روز 
امام زاده  حوالى  در  پيش 
شده  مفقوده  آمل  هاشم 
اســت، هنوز در هاله اى 
از ابهام قــرار دارد و هيچ 
خبــرى از او در دســت 
نيست. سرنوشت پسربچه 
هشت ساله اى به  نام پارسا 
قندى در هاله اى از ابهام 

قرار دارد، پارسا حدود 70 روز قبل در حوالى امام زاده هاشم 
گم شده اما تاكنون تمامى تلاشها براى يافتن بى نتيجه بوده 

است.
پدر پارســا درباره جزئيات مفقود شــدن پســرش گفت: 
بعدازظهر روز 11 تير ماه همراه با خانواده ام از ســفر شمال 
به تهران باز مى گشتيم كه بعد از تونل وانا، حوالى امام زاده 
هاشم در مكانى به نام «نقشه شاه»در نزديكى رودخانه براى 
صرف غذا توقف كرديم، در حال آماده كردن غذا بوديم كه 
خواهرم ســراغ پارســا را گرفت، پارسا كمى دورتر از مكان 
توقــف ما در جايى كه دو خــودروى ديگر نيز توقف كرده 
بودند،  مشــغول بازى بود اما به يك باره ناپديد شد و هرچه 
جست وجو كرديم پيدا نشــد، من و خانواده ام هرچه توان 
داشتيم در اطراف و در رودخانه دنبال پارسا رفتيم اما اثرى 
از او نبود در همين حين با امدادگران هلال احمر و مأموران 
پاسگاه گزنك نيز تماس گرفتيم كه آن ها به سرعت خودشان 

را به محل حادثه  رساندند.
محســن قندى افزود: غواص ها و امدادگــران براى يافتن 
پارســاتلاش بسيار زيادى كردند و تا پاسى از شب مشغول 
جست وجو بودند اما تلاشها به نتيجه نرسيد، صبح روز بعد 
نيز با روشــن شدن هوا جست وجو مجدداً از سر گرفته شد 
و امدادگران، استخرهاى پرورش ماهى، كارخانه هاى سنگ، 
روســتاهاى اطراف و تمامى مكانها در اطــراف رودخانه را 

بررسى كردند اما اثرى از پارسا پيدا نشد.
وى افزود: بعد از اينكه مأموريت تيم امداد به پايان رسيد به 
تهران آمدم و تعداد زيادى از دوستانم نيز براى يافتن پارسا 
بسيج شــدند اما تاكنون اثرى از وى يافت نشده همچنين 
زمانيكه امدادگران به محل مفقود شــدن پسرم رسيدند، 
گفتند «به احتمال زياد به داخل رودخانه سقوط كرده است» 

اما من احتمال ربوده شدن پسرم را نيز مى دهم.
وى با اشاره به كمك هنرمندان براى پيداشدن پارسا، گفت: 
بعد از مفقود شــدن فرزندم، تماس هاى بسيار زيادى با من 
از داخل و خارج كشــور گرفته شــده و هم ميهنان حتى 
براى كمك مالى به مــن اعلام آمادگى كرده اند، همچنين 
بازيگران و هنرمندان زيادى مانند آقاى پرويز پرستويى،  رضا 
صادقى، امير جعفرى، محمد عليزاده، خانم شق ايق دهقان 
و هنرمندان ديگرى درباره پســرم با من تماس گرفته يا در 
صفحه شخصى شان در فضاى مجازى براى پيدا كردن پارسا 

تلاش كرده اند.

خط خبر
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هوشــيارى  و  تلاش  با  قرمز:  خط 
كارآگاهان پليس آگاهى فاتب راز مفقود 

شدن نوجوان 11 ساله كشف شد. 
از پنج روز پيش خبر مفقود شدن پسر 11 
ســاله اى به پليس آگاهى فاتب اعلام شد 

كه با تحقيقات تخصصى كارآگاهان 
پليس آگاهى ســرانجام متهــم پرونده 
شناسايى، دســتگير و به ارتكاب جنايت 

اعتراف كرد.
متهم در اعترافاتش عنوان داشــته است 

كه پسربچه 11 ساله را در محدوده ميدان 
گمرك و به بهانه نشان دادن كبوترهايش 
به داخل منزلش كشيده، در داخل خانه با 
ضربات متعدد چاقو به قتل رسانده، جسد 
را پس از قرار دادن در يك بسته بندى، با 
مشاركت برادرش به كيلومتر 60 جاده قم 

منتقل و در آنجا رها كرده است.
بررســى هاى اوليه حاكيست كه قاتل به 
ظاهر از لحاظ روحى و روانى دچار مشكل 

است.
با اعتــراف متهم بــه ارتــكاب جنايت، 
كارآگاهان اداره يازدهم ضمن هماهنگى با 
بازپرس شعبه نهم دادسراى امور جنايى به 
محل رهاسازى جسد اعزام، در ساعت 22 
مورخه 22 شهريور موفق به كشف جسد 

شدند.

توضيحات دادستان جنايى تهران 
سرپرســت دادســراى امور جنايى تهران 

توضيحاتى را پيرامون قتل كودك 11ساله 
ارايه كرد.

شهريارى با اشاره به پرونده قتل يك پسر 
11 ساله در چهار روز گذشته گفت: حدود 
سه الى چهار روز گذشته پسر 11 ساله اى 
در يك پارك در خيابــان رباط كريم گم 
شد و همان روز ما به متهم كه -جوان 24 
ســاله و مجرد است- مظنون شديم و وى 
بازداشت شد. نهايتا متهم به قتل اين پسر 
بچه اعتراف كرد و در اعترافاتش گفت كه 
با همكارى برادرش جسد را به كيلومتر 60 

قم - تهران برده است.
وى افزود: جســد در حال انتقال به تهران 
اســت و تا الان با تحقيقات به عمل آمده 
مشخص شده كه جسد داراى فساد نعشى 
شــده و در حال انتقال به پزشكى قانونى 

تهران است.
شــهريارى گفت: فعلاً علت و انگيزه قتل 

مشخص نيست و بايد بررسى شود.

قتل وحشيانه پسر 11 ساله توسط همسايه شيطان سرشت در تهران 

 سرنوشت پسر 
 روز 
امام زاده  حوالى  در  پيش 
شده  مفقوده  آمل  هاشم 
اســت، هنوز در هاله اى 
از ابهام قــرار دارد و هيچ 
خبــرى از او در دســت 
نيست. سرنوشت پسربچه 
هشت ساله اى به  نام پارسا 
قندى در هاله اى از ابهام 



تیم های منتخب مشهد مقدس و کربلای معلی به مصاف هم می روند

 jجزئیات نخستین مسابقه فوتبال در ورزشگاه امام رضا

تیم های منتخب مشهد مقدس و کربلای معلی به مصاف هم می روند

ورزشگاه امام رضاj امشب رسماً  افتتاح می شود

 فوتبال  سینا حسینی   انتظارها به پایان رسید و 
ساعت ۲۰:۳۰ امشب  تیم منتخب مشهد و منتخب کربلا 
در ورزشگاه زیبا و مدرن امام رضا )ع( با قضاوت محسن 
ترکی  به مصاف هم خواهند رفت تا مشــهدی ها پس از 
سال ها انتظار از نزدیک شاهد یک مسابقه رسمی در این 
ورزشگاه استاندارد و حرفه ای باشــند. کادر فنی دو تیم 
مشــهد و کربلا نیز از این اتفاق راضی به نظر می رسند و 
این بازی را یک فرصت جدید در تعاملات فوتبالی ایران 
وعراق می دانند. نشســت خبری مربیان و کاپیتان های 
دو تیم پیش از شروع بازی با استقبال اهالی رسانه رو به 
رو شد تا مشخص شود اصحاب رســانه نیز منتظر افتتاح 

فوتبالی این ورزشگاه هستند .

مهاجری : تمام ســختی ها را به جــان خریدیم تا 
ورزشگاه افتتاح شود

محمدرضا مهاجری کــه به عنوان ســرمربی تیم منتخب 
مشهد در این دیدار روی نیمکت خواهد نشست، در حضور 
اهالی رسانه گفت: اســتفاده از این ورزشگاه به یک معضل 
بزرگ تبدیل شده  بود، به هر کجا که می رفتیم اولین سوال 
در خصوص ورزشگاهی بود که ســاخته  شده  بود اما امکان 
استفاده از آن را نداشتیم.خوشــحالم که تیم های مذهبی 
قرار است این ورزشگاه را افتتاح کنند. امیدوارم شنبه خاطره 
زیبایی رقم بخورد و دیدار خوبی برگزار شــود. رضا عنایتی 
افتخار فوتبال ایران و خراســان است و خوشحالم که وی را 

در تیمم دارم.
محمدرضا مهاجری در خصوص ترکیب تیمش افزود: نفس 
کار برای ما مهم است، شکل کار شاید آنچه که مد نظر ماست 
نبوده اما اینکه بتوانیم از این ورزشگاه استفاده کنیم بهترین 
اتفاق ممکن است. پتانسیلی داشــتیم که نمی توانستیم از 
این مهم استفاده کنیم  . خوشحالم که روزهای آرامی برای 
هواداران رقم خواهد خورد و دیگر از آن مصائب و مشکلاتی 

که برای رفت و آمد به ثامن داشتند، خبری نخواهد بود.
مهاجری در خصوص حضــور هواداران در ورزشــگاه امام 
رضا)ع( توضیح داد: هواداران مشهدی همواره مودب بوده اند 
و نیازی به گفتن نیست . قطعا مثل همیشه که حال و هوای 
فرهنگی - ورزشی ورزشگاه را درک کرده اند، در این بازی هم 

این مهم تکرار خواهدشد.

عنایتی: امیدوارم با افتتاح ورزشگاه خاطرات خوب 
در مشهد ثبت شود

رضا عنایتی، کاپیتان تیم منتخب مشــهد هم که در کنار 
مهاجری در این نشست خبری حضور پیدا کرده  بود، هدفش 
از حضور در دیدار افتتاحیه ورزشگاه امام رضا )ع( صرفا شاد 

کردن دل هواداران مشهدی است.
رضا عنایتی در خصوص دیدار افتتاحیه ورزشگاه امام رضا)ع( 
و حضورش به عنوان کاپیتان تیم مشــهد گفت: یک روز به 

یادماندنی برایم رقم می خورد، خوشــحالم که دوستانم را 
می بینم و امیدوارم که روزهای خوبی برای فوتبال خراسان 
رقم بخــورد. اتفاق خوبی برای اســتان ما رقــم می خورد، 
امیدوارم اتفاقات بعدی اتفاقاتی شیرین تر برای استعدادهای 

شهرمان باشد.
به هر حال می خواهم بگویم که همیشه دوست داشتم کنار 
مردم مشهد خداحافظی کنم و حالا این اتفاق در حال رقم 

خوردن است.

ســرمربی منتخب کربلا:امیدوارم از سبک بازی ما 
راضی باشند

سالم عوده ، سرمربی تیم ملی کربلا با ابراز رضایت از سفر به 
مشهد برای انجام این دیدار دوستانه و تدارکاتی گفت: تیم 
کربلا در لیگ برتر عراق حضــور دارد و امتیاز بالایی در این 
لیگ دارد. این باشگاه ســال ۱۹۵۰ میلادی تشکیل شده 
و بازیکنان زیادی به تیم ملی عراق در این ســال ها معرفی 
کرده است. سرمربی تیم کربلا توضیح داد: عماد محمدرضا، 
صاحب عباس، محمد قابل و بازیکنان دیگری که در تیم ملی 
عراق بازی کرده اند، در این تیم حضور داشته اند. این بازی 
را به فال نیک می گیریم و از نظر معنوی اهمیت زیادی برای 
ما دارد.امیدواریم در افتتاحیه این استادیوم شیک، دیداری 
برگزار کنیم که لایق و برازنده فوتبال این شهر باشد. لیگ 
برتر عراق این روزها تعطیل است و بازیکنان خود را به زور 
جمع کردیم. وی در خصوص ساخت استادیوم کربلا گفت: 
یک بازی در اســتادیوم تازه ســاز کربلا انجام داده ایم، این 
اســتادیوم ۳۰ هزار نفری است و اســتان ما استفاده بسیار 
زیادی از این ورزشگاه برده اســت.وزارت ورزش عراق این 

استادیوم را در طول ۲ سال ساخته است.
رئیس هیئت فوتبال: کی روش به خواسته ما توجه 

نمی کند!
رییس هیئت فوتبال خراســان رضــوی می گوید با وجود 
حمایتی که از کی روش در فدراسیون فوتبال داشته  است 
اما وی  به میزبانی تیم ملی از رقبا در ورزشگاه امام رضا )ع( 
توجهی نداشته است. وی در خصوص افتتاح ورزشگاه امام 
رضا )ع( گفت: امیدوارم شنبه روز خوبی برای فوتبال خراسان 
باشــد. در مورد تیم منتخب باید از هر دو  تیم  لیگ برتری 
تشکر کنم، هر دو تیم به خاطر نام حضرت رضا )ع( همکاری 
خوبی داشتند . در ماه های گذشته هواداران سختی زیادی 
کشیدند تا بالاخره به این روز برســیم. از عنایتی نیز تشکر 
می کنم که پذیرفت در این بازی بزرگ مشارکت داشته باشد.

وی افزود: همچنین مهدی تاج نیــز مهمان ویژه این دیدار 
خواهدبود. به نمایندگی از فوتبال خراســان از تاج خواهم  
خواست که یک دیدار ملی را به ورزشگاه امام رضا )ع( بدهد. 
پیش از این هم از کی روش گلایه کــرد ه  بودم که با وجود 
حمایت همیشگی هیئت فوتبال خراسان رضوی از ایشان 

اما کی روش به این درخواست پاسخ مناسبی نداده  است.

تازه ترین جدول رده بندی فیفا
ایران 4پله بالاتر از هلند!

ورزش: در تازه ترین رده بندی اعلام شده از سوی فیفا فوتبال ایران 
در رتبه ۲۵ فوتبال جهان ایستاد و آلمان جای برزیل را در صدر جدول 
گرفت. جایگاه ایران در فوتبال آسیا همچنان دست نخورده باقی ماند 
و بعد از آن ژاپن، استرالیا، کره جنوبی و عربستان قرار دارند. در رده 
بندی کلی نیز آلمان صعود کرد و در رتبه اول جای برزیل را گرفت. 
بعد از این دو کشور نیز پرتغال، آرژانتین و بلژیک قرار دارند. در این رده 
بندی فرانسه هشتم، اسپانیا یازدهم، انگلیس پانزدهم، ایتالیا هفدهم 

و هلند در رده بیست و نهم قرار دارند.

نریمان جهان: به حقم در پرسپولیس نرسیدم
ورزش:  هافبک تازه وارد گســترش فولاد معتقد اســت که باید 
د رزمان حضور او در پرســپولیس، زمان بیشــتری برای بازی به 
وی می رســید. ســامان نریمان جهان می گوید: قبل از اینکه به 
پرســپولیس بروم، آنها تیمی بودند که یک سال و نیم در کنار هم 

بودند و هماهنگ بودند. 

اعلام زمان قرعه کشی جام جهانی ۲۰۱۸
ورزش:  بعد از مشخص شــدن چهره هشت تیم حاضر در رقابت های 
جام جهانی ۲۰۱8 روسیه، زمان قرعه کشی این مسابقات نیز مشخص 
شد. بر این اساس، فیفا روز ۱۰ آذر ۱۳۹6 را به عنوان زمان قرعه کشی 
جام جهانی۲۰۱8 روســیه تعیین کرد. این مراســم در مسکو برگزار 

خواهد شد.

کرانچار: نتیجه بازی با فولاد عادلانه نبود
ورزش: سرمربی ســپاهان به ابراز ناراحتی از موقعیت های از دست 
رفته تیمش در مقابل فولاد پس از باخت ۲ بر صفر به نماینده اهوازی 
پرداخت و نتیجه رقم خورده را بازتاب دهنده مناسبی برای عملکرد 
دو تیم ندانســت. زلاتکو کرانچــار می گوید: به تیــم فولاد تبریک 
می گویم؛ طبیعتا پس از باخت حرف زیادی باقی نمی ماند؛ گل دومی 
که دریافت کردیم روی اشــتباه دروازه بان ما و یک حرکت بچه گانه 
بود. از عملکرد بازیکنانم رضایت دارم ولی موقعیت هایی داشتیم که 
تبدیل به گل نکردیم؛ اگر گل اول فولاد به تیرک برخورد می کرد یا 
دروازه بان ما می گرفت روند بازی متفاوت می شد ولی فوتبال است و 

نتیجه آن مشخص نیست.

پورموسوی: همه بازیکنانم برد 
می خواستند

ورزش: سرمربی فولاد خوزســتان به تمجید از عملکرد بازیکنان 
خود برابر ســپاهان پرداخت. سیروس پورموسوی پس از پیروزی 
فولاد مقابل سپاهان در نشســت خبری اظهار کرد: دوست ندارم 
بازگشــت به عقب داشــته باشــم ولی معتقدم اگر در دیدار جام 
حذفی برابر ایران جوان نمایش هوشــمندانه تری داشــتیم قطعا 
نتیجه بهتری کســب می کردیم ولی حالا تمام تمرکزمان را روی 
لیگ می گذاریم. برد برابر ســپاهان را به تماشاگران واقعی فولاد 
خوزســتان که در مدت اخیر ما را تنها نگذاشتند تقدیم می کنم. 
تنها هدف و فکر ما برابر سپاهان برد بود و تمام بازیکنان از درون 
دروازه تا خط حمله با تمام توان تلاش کردند تا به پیروزی برسیم 

که خدا را شکر این اتفاق افتاد.

ضد حمله

واکنش تند درخشان به اظهارات کریمی
تسنیم: سرمربی پیشین تیم نفت طلاییه نسبت به صحبت های دو روز گذشته 
علی کریمی که وی را به خاطر تعطیل کردن چند روزه تمرینات نفت غیر حرفه ای 
خوانده بود. واکنش نشان داد. حمید درخشان می گوید: وقتی ایشان تیم را رها 
کردند و رفتند حرفه ای بود، اما کار ما غیرحرفه ای؟! ما هم در آن مقطع مشکلات 
خاص خودمان را داشتیم و به همین خاطر تصمیم گرفتیم چند روزی تمرینات 

را تعطیل کنیم.
او افزود: من نمی خواهم از کسی انتقاد کنم، اما بهتر است کریمی تمرکزش را روی 
تیم خودش بگذارد، نه مسائل دیگر. ایشان در ابتدای مسیر مربیگری حضور دارند 
و انجام این صحبت ها درست نیست. آقای کریمی! بهتر است مشکلات خودتان 
را گردن دیگران نیندازید. مگر وقتی ما آمدیم مشکلات را گردن کسی انداختیم؟ 
ما کار خودمان را انجام دادیم، کم یا زیاد خلاصه کار کردیم. ایشان هم بهتر است 

تمرکز کند و مشغول کار خودش باشد.

علی کریمی: روز خیلی بدی داشتیم
ورزش: ســرمربی تیم فوتبال نفت طلاییه از عملکرد تیمــش در دیدار مقابل 
گسترش فولاد که با تساوی بدون گل به پایان رسید راضی نیست. علی کریمی 
می گوید: روز خیلی بد ما بــود. قبل بازی هم گفتم که شــرایط بدی داریم. در 
مصاحبه دیروز هم گفتم کــه نیاز به زمان داریم تا به شــرایط ایده آل لیگ برتر 
برسیم. با این وضعیت هم موقعیت هایی داشتیم که با بدشانسی از دست دادیم. 
ما یک امتیاز گرفتیم، اما در ادامه باید روی نقاط ضعف مان کار کنیم تا به شرایط 

ایده آل برگردیم.
او درخصوص انتقادات حمید درخشان از تعطیل بودن تمرینات نفت، گفت: کار 
آقای درخشان واقعاً حرفه ای نبود که تیم را رها کرد و رفت. تمرین تیم پنج روز 
تعطیل بود. بعد از بازی های لیگ هم تیم دو سه روز تعطیل بود که می شود هفت 
هشــت روز. بازیکنان ما نیز تا آن حد حرفه ای نیستند و  وقتی تمرینات تعطیل 

است، خودشان هم علاقه زیادی به تمرین کردن ندارند.
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ورزشـــی

قدوس: لیگ اروپا میزان سنج خوبی
 برای من است

اسپورت بلاد: ملی پوش ایرانی تیم فوتبال اوسترســاندس سوئد پس از گلزنی در 
اولین بازی مرحله گروهی لیگ اروپا برای تیمش، شــانس حضور در یک تورنمنت 
اروپایی برای خود و دیگر هم تیمی هایش را در تاریخ چند ده ساله باشگاهش را ستود. 
سامان قدوس می گوید: ما فقط در حال نوشتن ادامه تاریخ  برای باشگاه هستیم تا آن 
چیزی را که می خواهیم خلق می کنیم. قدوس درباره این که گلزنی در لیگ اروپا چه 
حسی برای او دارد اظهار داشت: لیگ اروپا میزان سنج خوبی برای بازیکن خواهد بود. 
می توانید خودتان را به معرض نمایش بگذارید و حفظ کنید. فکر می کنم آماده بازی 
در لیگ اروپا هستم. اطمینان دارم که نمی خواهم فرصت بازی در لیگ اروپا را با تیم 

اوسترساندس از دست بدهم. حضور در این مسابقات فوق العاده   است.

پیروزی با ارزش پدیده
ورزش: تیم فوتبال پدیده در ادامه هفته ششم لیگ برتر موفق شد سایپا را با نتیجه 
۳ بر صفر شکســت دهد. در این بازی که در اســتادیوم ثامن برگزار شد شاگردان 
رضا مهاجری در یک بازی کاملا برتر و با گل های قاضی)پنالتی( ، مهربان و معین 
عباسیان مردان دایی را با شکستی ســخت بدرقه کردند و به صدرجدول نزدیک 
تر شدند. پنج شنبه هم فولاد موفق شــد ۲ بر صفر سپاهان را شکست دهد .سپید 
رودرشت هم با همین نتیجه صنعت نفت آبادان را از پیش رو برداشت. علی کریمی 
هم با نفت طلاییه در اولین تجربه مربیگری اش در لیگ برتر مقابل گسترش فولاد 

به نتیجه صفر بر صفر رسید.

قلعه نویی: یک روز کوپن آقای مجری هم تمام می شود
ورزش: ســرمربی تیم فوتبال ذوب آهن به انتقاد از یک برنامه ورزشی که احتمالا 
منظور او برنامه نود اســت پرداخت. امیر قلعه نویی می گوید: آن آقا خودش ابزار 
است. این موضوع چند سال دیگر مشخص می شود. مدیران ما از میز و منصب شان 
می ترســند و به او باج می دهند. یک روز کوپن آن آقا هم تمام می شود، شما عجله 
نکنید! قلعه نویی در خصوص وضعیت کی روش سوآرز نیز به انتقاد از »همان برنامه« 
پرداخته و می گوید: مشکل ذوب آهن این است که من سرمربی این تیم هستم. یک 
نامه از کمیته تعیین وضعیت قبل از اینکه به ذوب آهن برسد، سه روز زودتر به آن 
برنامه رفته بود. باشگاه استعلام کرده تا وضعیت او را مشخص کند. موضع ما این است 
که فلان بازیکن، بازیکن خوبی اســت و چرا آن توپ را به بیرون زد، اما وقتی خوب 
است، او را نشان نمی دهد. در آن برنامه به چیزهای خوب توجه نمی شود، اما همین 
یک مورد را بزرگ جلوه می دهند. اگر من سرمربی ذوب آهن نبودم، آن برنامه نه این 
»شــو« را راه می انداخت، نه اینقدر این موضوع را طول می داد. اگر این ظلم ها به هر 

کس یا تیم دیگری می شد، ۱۰ دقیقه وقت می گذاشتند، نه ۱۰ ثانیه!

برانکو: نمی خواهم اردوی تیم ملی را  به هم بزنم
ورزش: ســرمربی کروات سرخپوشان در پایان اولین جلســه تمرینی تیمش در 
بازگشت به تهران، در خصوص دو دیدار تدارکاتی تیم ملی که باعث تداخل برنامه 
تیمش پیش از جدال مقابل الهلال در نیمه نهایی خواهد شد تاکید کرد که به هیچ 
عنوان قصد ندارد خللی در برنامه های تیم ملی برای آمادگی در جام جهانی به وجود 
بیاورد.  برانکو ایوانکوویچ می گوید: من بهرحال دلم نمی خواهد اردوی تیم ملی را 
برهم بزنم تا فردا متهم نشوم که من مقصر هستم چرا تیم ملی آماده نشد. بزرگترین 
افتخارم این اســت که روی نیمکت تیم ملی ایران بودم و اگر ســرمربی تیم ملی 

بازیکنانم را دعوت کند آنها به اردوی تیم ملی خواهند رفت.

الهلال جایزه فینال را تعیین کرد
پاداش ۱۰4 میلیونی برای شکست پرسپولیس

ورزش:مسئولان فوتبال و ورزش عربستان برای شکســت پرسپولیس پاداش 
ویژه ای را تدارک دیده اند. نواف بن سعد مدیر باشگاه الهلال اعلام کرد که ترکی 
آل شیخ یکی از مقامات بلندپایه فوتبال عربستان وعده ۳۰ میلیون ریالی)ریال 
عربستان( خود بعد از صعود به جمع ٤ تیم برترآســیا را انجام داده و همچنین 
وعده داده است در صورت شکست پرســپولیس پاداش ۱۰٤ میلیون تومانی به 

هریک از بازیکنان و کادرفنی این تیم تقدیم می کند.

آیت الله علم الهدی : برگزاری مسابقه با تیم کربلا 
در ورزشگاه امام رضا )ع( اتفاقی مبارک است

ورزش: اعضای کادر فنی و مدیریت باشگاه کربلای معلی روز جمعه ضمن حضور در 
نماز جمعه به دیدار آیت الله علم الهدی نماینده  ولی فقیه در استان خراسان رضوی و 

امام جمعه مشهد رفتند.
به گزارش سایت موسسه تربیت بدنی آستان قدس رضوی در این دیدار آیت الله 
علم الهدی ضمن اشاره به برگزاری اولین دیدار در ورزشگاه امام رضا )ع( با حضور 
تیمی به نمایندگی از شهر کربلا گفت : این باعث مباهات است که اولین بازی در 
ورزشگاه امام رضا )ع( به همت مدیریت تربیت بدنی آستان قدس رضوی بین دو 
تیم از مشهد مقدس و کربلای معلی در ورزشگاهی برگزار خواهد شد که آمادگی 
برگزاری مسابقات در ســطح بالا و بین المللی دارد. نماینده ولی فقیه در استان 
خراســان رضوی در ادامه اظهار داشت : با توجه به قداســت و جایگاه معنوی که 
بارگاه امام هشــتم )ع( و سید الشهدا)ع( و قمربنی هاشــم در بین اقشار مختلف 
دو کشور ایران و عراق و سایر کشور های اســلامی دارد برگزاری مسابقه فوتبال 
بین تیم های مشهد و کربلا قطعا اتفاق مبارکی خواهد بود که وجود مقدس ائمه 
معصومین در ابتدای راه برگزاری مسابقات در ورزشگاه امام رضا )ع( می تواند بر 

بالا رفتن بار فرهنگی و مذهبی میادین مسابقات ورزشی بیفزاید.

نماینده مقام معظم رهبری در کربلا:
این بازی باعث تحول فرهنگی در ورزش می شود

ورزش: حجت الاسلام والمسلمین ســید مجتبی حســینی نماینده مقام معظم 
رهبری در کربلای معلی در خصوص برگزاری دیدار فوتبال در ورزشگاه امام رضا )ع( 
گفت:هرگونه ارتباطات بین اعتاب مقدسه می تواند برکاتی برای هر دو کشور داشته 
باشد و البته موجبات الفت و نزدیکی شیعیان و مسلمانان ایران و عراق را فراهم کند. 
به گزارش سایت موسسه تربیت بدنی آســتان قدس رضوی وی با اشاره به جایگاه 
رفیع بارگاه امام حسین)ع( و امام رضا)ع(  در بین مسلمانان و شیعیان افزود:برگزاری 
مسابقات ورزشی همچون بازی فوتبال منتخب مشــهد و تیم کربلا می تواند ابعاد 
فرهنگی ورزشی را ارتقا و پاکسازی اخلاقی و رفتاری را در محیط ورزش فراهم آورد.
ایشان به نقش ورزش در گسترش ارزش های اســلامی در بین سایر کشورها اشاره 
کرد و افزود: ورزشی مورد انتظار ائمه اســت که در آن ابعاد تربیتی و فرهنگی برای 

تربیت انسان فراهم باشد.

استاندار خراسان رضوی :  ورزشگاه امام رضا )ع(  
می تواند منشأ برکت برای ورزش باشد

ورزش: علیرضا رشیدیان استاندار خراسان رضوی با استقبال از برگزاری اولین دیدار 
در ورزشگاه امام رضا )ع( با بازی بین دو تیم فوتبال منتخب مشهد الرضا )ع( و کربلای 
معلی گفت : این بسیار خوب است که شروع به کار ورزشــگاه امام رضا )ع( با دیداری 
خواهد بود که دو تیم به نمایندگی از دو شــهر که پایتخت های معنوی ایران و عراق 
هستند به مصاف یکدیگر خواهند رفت آن هم در ورزشگاهی که منتسب به بارگاه امام 
هشتم )ع( است. استاندار خراسان رضوی در ادامه افزود : ورزشگاه امام رضا )ع( با توجه 
به فضای معنوی و ارزشــی که دارد قطعا می تواند در آینده منشا پر خیر برکتی برای 

ورزش استان و کشور باشد.

توجه به ورزش حاشیه شهر و  محرومین
دکتر سید علی اکبر هاشمی جواهری ، مدیر عامل موسسه تربیت بدنی آستان قدس رضوی با اشاره به اینکه هدف از ورود آستان قدس 
رضوی به حوزه ورزش معنویت و مسائل فرهنگی آن است نه صرفاً توســعه ورزش به تنهایی گفت: رویکردی که تربیت بدنی آستان 

قدس رضوی نیز دنبال می کند ابتدا تقویت و پوشش و کم و کاستی هایی است که در فضای فرهنگی کشور بعضاً مشاهده می شود. 
وی در ادامه اظهار داشت: همسو با اهداف آستان قدس رضوی و در راستای توجه به مناطق کم برخوردار و استفاده نوجوانان و جوانان 
مناطق محروم از امکانات ورزشی تربیت بدنی آستان قدس رضوی تعداد زیادی از بلیت های بازی تیم های فوتبال منتخب مشهد الرضا 
و کربلای معلی به صورت رایگان در مناطق حاشیه شهر مشهد توزیع شده است تا علاقه مندان به فوتبال در این مناطق بتوانند در کنار 
سایر همشهریان اولین دیدار برگزار شده در ورزشگاه امام رضا )ع( را از نزدیک ببینند. ضمن اینکه آن تعداد از بلیت هایی هم که برای 
فروش در نظر گرفته شده است با حداقل قیمت مصوب سازمان لیگ یعنی ۵ هزار تومان به فروش می رسد که این مبلغ با توجه به سطح 
بالایی که ورزشگاه امام رضا )ع( در قیاس با سایر ورزشگاه های کشور دارد مبلغی به مراتب ناچیز است و این بلیت فروشی به جهت کنترل 
حضور تماشاگران مسابقه با توجه به ظرفیت آن انجام شده است و کلیه درآمد های حاصل این بلیت ها صرف تجهیز برنامه ریزی برای 

ورزش مناطق محروم خواهد شد.



پس از شكست تيم ملى واليبال مقابل برزيل

سامورايى ها  زير تيغ  ايرانى ها   
 واليبال  ورزش   تيم ملى واليبال ايران پس از دو بازى 
درخشــان و پيروزى بر قدرت هاى واليبال جهان،ايتاليا و 

آمريكا ديروز سرانجام مقابل برزيل تسليم شد.
در اين ديــدار ايران در صــورت پيروزى مى توانســت  
احتمالا روى ســكوى جهانى راخيلى زود مســجل كند. 
اما شــروع هاى عالى و فوق العاده بازيكنان ايرانى ادامه 
دار نمى شد و در تمام ســت پايان خوبى نداشت. برزيل 
توانست با نتيجه 3 بر صفر و با امتيازات 25 بر 15، 25 بر 
19 و 25 بر 22 برنده اين بازى باشد تا پروژه كسب مدال 

به تعويق بيافتد.

*بهترين ها
«والاس دوسوزا» بازيكن شماره 8 برزيل با كسب 15 امتياز، 
عنوان امتيازآورترين بازيكن اين ديدار را به دســت آورد و 
«لوكاس ساتكمپ» بازيكن شــماره 16 برزيل نيز در اين 

مسابقه موفق به كسب 15 امتياز شد.
ميلاد عبادى پور دريافت كننده تيم ملــى واليبال ايران با 
كسب 9 امتياز، امتيازآورترين بازيكن ايران شد و امير غفور 

نيز هفت امتياز در اين ديدار كسب كرد.
تيم ملى امروز مقابل ژاپن به ميدان مى رود. ميزبانى كه فعلا 
حرفى براى گفتن نداشته و به نظر حريف دندان گردى براى 
ايرانى ها نخواهد بود. پيروزى بر ژاپن ما را با  روحيه مضاعفى 

مقابل فرانسه به ميدان خواهد فرستاد.
كولاكوويچ: انرژى لازم را نداشتيم

ســرمربى تيم ملى واليبال ايران گفت: اول از همه بايد به 
تيم برزيل و كادر فنى ايــن تيم تبريك بگويم كه پيروز اين 

بازى شدند.
كولاكوويچ تاكيد كرد: به هر حال انــرژى لازم براى برد در 
اين بازى را نداشتيم. شايد خيلى انرژى در دو بازى اولمان 
از دست داديم و برزيلى ها هم به خوبى و با توانايى هاى بى 

نظيرشان، ايران را تحت فشار قرار دادند.  
سرمربى برزيل: حملات موشكى ايران را مهار كرديم

ســرمربى تيم ملى واليبال  برزيل گفت: عملكرد شاگردانم 
در سرويس و دفاع خوب بود و به همين دليل موفق به مهار 

حملات موشكى ايران شديم.
 دال زوتو افزود: پيروزى امروز بســيار بــا اهميت بود. از 
آنجايى كه ايران واليبالش سرعتى است و سرويس هاى 
پرقدرتى دارد، ســعى كرديم در بازى تمام توان خود را 

به كار ببريم.
سرمربى تيم ملى واليبال برزيل تصريح كرد: تيم ايران يكى 
از بهترين پاسورهاى دنيا را در اختيار دارد. مى دانستم كه 
نمى توانيم در مقابل حملات ايران، تمام قد بايســتيم و از 
طرفى بايد مراقب ضد حملات آنان نيز باشيم. به همين دليل 

خوشحالم كه اين بازى را برديم.
*شكست فرانسه

ديروز تيم ملى واليبال آمريكا در سومين ديدارش رو در روى 
فرانسه قرار گرفت و در پايان با نتيجه سه بر صفر به پيروزى 
رسيد و ضمن جبران شكســت تلخش برابر ايران در صدر 

جدول رده بندى قرار گرفت.
شاگردان جان اسپراو در سه ست پياپى و با امتيازهاى 25 بر 
20، 25 بر 17 و 25 بر 16 خروس ها را از پيش رو برداشتند 
و گام بلندى را براى قرار گرفتن بر روى يكى از ســكوهاى 

برتر برداشتند.
آمريكا با دو برد و يك باخت و كسب هفت امتياز و به دليل 
معدل امتيازى بهتر بالاتر از برزيل در رتبه نخســت جدول 

رده بندى ايستاده است .ژاپن هم 3 بر يك به ايتاليا باخت.
*بازى هاى امروز

در ادامه رقابت هــا امروز تيم  ملى واليبال ايران از ســاعت 
14:45 به مصاف ژاپن مى رود و از ساعت 8:10 برزيل مقابل 
آمريكا صف آرايى خواهد كرد و ايتاليا و فرانســه از ساعت 

11:10 به رقابت مى پردازند.

پشت پرده استعفاى سرمربى سابق
 تيم ملى تكواندو

ورزش: سرمربى پيشين تيم ملى تكواندو گفت: استعفاى من از تيم 
ملى در آن زمان به ســود جامعه تكواندو بود و اگر بار ديگر پيشنهاد 

شود، با بررسى شرايط شايد دوباره بازگشتم.
بيژن مقانلو گفت: زمانى كه من از سرمربيگرى تيم ملى استعفا دادم، 
فشارها روز به روز بيشتر مى شد و در آن برهه حس كردم رفتن من 
مى تواند برخى حواشى را از بين برده و تيم ملى به آرامش برسد كه 

همين گونه نيز شد. 
وى افزود: من در مدت چهار سال هدايت تيم ملى به تمامى افتخارات 
ممكن غير از مدال المپيك دست پيدا كردم. تيم من سه سال در سطح 
اول تكواندو جهان حضور داشــت، قهرمان جهان بود، قهرمانى آسيا 
و بازى هاى آسيايى را فتح كرده و بيش از 100 مدال در ميدان هاى 
معتبر كســب كرده بوديم. فقط در المپيك موفق نبوديم و آن هم 

دليل داشت. 
وى در خصوص پيشــنهاد مديرفنى تيم ملى گفت: در اين خصوص 
صحبتى با من نشده، ولى يكى از دوستان در مورد سرمربيگيرى تيم 
ملى صحبتى با من كرد كه در پاسخ گفتم بايد شرايط را بررسى كنم. 
همانطور كه گفتم تمام هم و غم من موفقيت تكواندوست و اگر ببينم 
كه مى توانم به تيم ملى كمك كنم، بازهم اين مسئوليت را برعهده 

خواهم گرفت. 

معرفى سرمربى تيم ملى  كشتى آزاد 
زير 23 سال 

ايسنا: با پيشنهاد حسن بابك مدير تيم هاى پايه كشتى فرنگى و پس 
از تصويب شوراى فنى،حميد باوفا سرمربى تيم ملى كشتى فرنگى 
جوانان با حفظ سمت به عنوان ســرمربى تيم كشتى فرنگى اميد يا 

همان زير 23 سال معرفى شد.

تجليل از قهرمانان دووميدانى آسيا در 
غياب حدادى

ورزش سه: مراسم تجليل از مدال آوران و مربيان رقابت هاى دو و 
ميدانى نوجوانان و بزرگسالان آســيا با حضور وزير ورزش و جوانان 

برگزار شد.
در اين مراسم از احسان حدادى قهرمان پرتاب ديسك، على ثمرى 
قهرمان پرتاب وزنه و مربى اش امير الوند، حسن تفتيان قهرمان 100 
متر ، حســين كيهانى قهرمان 3000 متر بامانع و مربى اش سجاد 
مرادى و مسلم نيادوست دارنده عنوان سومى دوى 1500 متر و مربى 
اش حميد نيادوست در بيست و دومين دوره رقابت هاى دو و ميدانى 
قهرمانى آسيا - هند تجليل شــد. البته احسان حدادى براى گرفتن 

جايزه خود در مراسم حاضر نشد.
طبق وعده پيشــين فدراســيون به قهرمانان رقابت هاى قهرمانى 
بزرگسالان آسيا مبلغ 500 ميليون ريال، نايب قهرمانان 300 ميليون 
ريال و به نفرات ســوم نيز جايزه 200 ميليون ريالى و همچنين به 

مربيان نيز 50 درصد پاداش مدال آنان جايزه اهدا شد.
 همچنين به قهرمانان مســابقات قهرمانى نوجوانان آسيا نيز مبلغ 
50 ميليون ريال، نايب قهرمانان 30 ميليون ريال و به نفرات ســوم 
نيز پاداش 20 ميليون ريالى و به مربيان اين مدال آوران نيز به همان 

ميزان اهدا شد.

خبر
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جنجال 
در مسابقات هندبال جوانان

ورزش: در مرحله نيمــه نهايى رقابت هاى هندبال 
قهرمانى جوانان كشور دو تيم سپاهان و طلاى سرخ قائن 

در سالن سيمرغ دانشگاه پيام نور به مصاف هم رفتند كه البته با 
حواشــى زيادى همراه بود. طبق ادعاى سرمربى تيم هندبال طلاى 

سرخ قائنات، تيم ســپاهان به داورى معترض بوده و به جاى اعتراض 
صحيح دســت به جنجال در زمين، كتك زدن داور و فحاشــى به مامور 
نيروى انتظامى مبادرت كرده است. در پايان هم نيروى انتظامى با اسپرى 

فلفل به اين قائله پايان داده است. 
حميد ربانى كيا   اظهار كرد: اولين ناراحتى سپاهان اين بود كه به اسم 
قائنات باخته بودند. اگر به تيم هاى ســبزوار يا مشــهد مى باختند 

مشكلى نداشتند. 
آنقدر در گوشــه زمين 8، 9 نفرى داور را زدند كه نيروى 

انتظامى مجبور شــد وارد زمين شــود و اسپرى 
فلفل بزند. 

داستان عجيب
خانه دار شدن يزدانى

ايسنا: حسن يزدانى ، قهرمان كشــتى جهان گفت: پس 
از بازيهاى المپيك ســازمان مسكن و شهرســازى قول خانه 

داده بود كه پس از مدتى به انــدازه 120 ميليون تومان بن براى 
خريد خانه داده شود. ســپس قرار شد در مســكن مهر شهر پرند 

اين خانه را بدهند.
 بعد هم كه پى گيرى كرديم گفتند شــما بايــد زمين 300 ميليونى 
بخريد و بعد 120 ميليون تومان بــن را از آن كم خواهيم كرد. در 
واقع من نه تنها چيزى نـــــگرفته بودم بلــــكه بـــايد يك 

چيزى حدود 180 ميـــــليون تــــومان هم دســتى به 
عزيزان مــى دادم. در واقع خبــرى از پاداش خانه 

نبود.

سهراب مرادى: شرايط 
خوب باشد ركورد جهان را  

مى شكنم
ورزش:  قهرمان وزنــه بردارى المپيــك ريو گفت: اميــدوارم در 

تركمنستان همه چيز دست به دســت هم دهد تا ركوردشكنى داشته 
باشم. سهراب مرادى گفت: سه هفته اردوى سطح دريا داشتيم كه اردوى 
خوبى بود و توانستم به ركوردهاى خوبى هم برسم. من در پايان اين اردو 
185 يك ضرب و 233 كيلوگرم دوضرب زدم كه يك كيلو بيشتر از ركورد 
دنيا بود. وى گفت: اميد به خدا. البته بايد ببينم شرايط به چه صورت 

است و اگر از لحاظ بدنى و فكرى آماده باشم حتما به ركورد جهان 
حمله مى كنم. در اين مدت كه شرايطم خوب بوده اميدوارم 

در تركمنســتان نيز همه چيز دست به دست هم 
دهد تا ركورد بزنم.
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تمديد قرارداد با بارسلونا تا 2021
فقط جاى امضاى «مسى»  خالى است

دلارام عظيمــى: اظهارات پنجشــنبه شــب 
«بارتومئو» رئيس باشگاه بارسلونا  مبنى بر اينكه 
مســى درحال حاضر تحت قــرارداد جديدش با 
بارســلونا براى اين تيم بازى مى كند، به تمامى 
شايعات تابستان پرماجرا در كاتالونيا خاتمه داده و 

خيال هواداران اين تيم را راحت كرد.
 درحالى كه هنوز هيچ خبر رسمى در مورد تمديد 
قرارداد مهاجم آرژانتينى با بارسلونا منتشر نشده، 
اما در روزهاى اخير اعلام شــده بود كه مسى به 
زودى قرارداد جديدى با باشگاه كاتالونيايى امضا 
مى كند. بارتومئو گفته پدر مســى چندى پيش 
قرارداد او را امضا كرده و اين قرارداد تا سال 2021 
اعتبار خواهد داشت. البته پيش از اين هم نشريه 
اسپورت روز چهارشــنبه در گزارشى نوشته بود 
كه مسى در مورد عقد قرارداد جديد با بارسلونا با 
مســئولان اين تيم توافق كرده و هرگونه احتمال 
جدايى او از بارسا را منتفى دانســته بود. باشگاه 
ژوئيه گذشته اعلام كرده بود كه قصد دارد مهاجم 
آرژانتينى را حداقل تا ســال 2021 در كاتالونيا 
نگه دارد و بارتومئو بارها اعــلام كرد كه توافق دو 
جانبه اى دراين مورد حاصل شــده اســت. طبق 
ادعاى او همه چيز به جز ثبت تصوير مسى درحال 

امضاى قرارداد جديد انجام شــده اســت. رئيس 
باشگاه پيش از نبرد مقابل يووه در چمپيونزليگ 
به هواداران تيمش گفته بود كه در رابطه با شرايط 
قرارداد مسى خونسرد بمانند. باشگاه بارسلونا سه 

قرارداد براى مســى آماده كرده بود كه همه آنها 
توسط پدر و برادر او به عنوان مدير برنامه و مدير 
بنياد لئو مسى امضا شده اند. اين سه قرارداد شامل 
بنياد لئو مســى، حق تصوير او و ديگرى قرارداد 

اســتخدامى در بارسلونا مى شــدند. تنها مشكل 
موجود به قرارداد استخدامى مسى مربوط مى شد 
كه هنوز به امضاى خود او نرســيده است. در واقع 
اگر مسى اين قرارداد را شخصا امضا نكند، اين حق 
را خواهد داشــت كه با هر باشگاه اروپايى ديگرى  
قرارداد ببندد. حتى اگر باشــگاه بارســلونا حق 
تصوير او را به صورت انحصارى و طبق قرارداد امضا 
شده توسط برادر او دراختيار داشته باشد. چنين 
چيزى مسلما شرايط عجيبى بين بازيكن و باشگاه 
ايجاد مى كنــد و به همين دليل بعيد اســت كه 
مهاجم آرژانتينى دراين شرايط قصد ترك كردن 
باشگاه را داشته باشد. طبق ادعاهاى بارتومئو اين 
قرارداد روز 30 ژوئن گذشته امضا شده است. تنها 
چيزى كه همه درحال حاضر بى صبرانه منتظر آن 
هستند، امضاى مســى و عكس يادگارى معروفى 
است كه به همه شــايعات پايان مى دهد. سپس 
طبق ادعاى بارتومئو مسى مى تواند تا هرزمانى كه 

خودش تشخيص دهد، براى بارسلونا بازى كند. 
امســال شــايعات زيادى در مورد آينده مسى در 
نوكمپ مطرح شده و بعد از پيوستن نيمار به پارى 
سن ژرمن اخبارى در رابطه با انتقال احتمالى او به 

اين تيم يا منچسترسيتى مطرح شده بود.  

شنبه 25 شهريور واليبال جام قهرمان قاره ها
آمريكا - برزيل

ساعت: 08:10 زنده از شبكه ورزش  
 

شنبه 25 شهريور واليبال جام قهرمان قاره ها 
فرانسه - ايتاليا

ساعت: 11:10 زنده از شبكه ورزش 

شنبه 25 شهريور واليبال جام قهرمان قاره ها
ژاپن - ايران

ساعت: 14:45 زنده از شبكه سه 

يكشنبه 26 شهريور واليبال جام قهرمان قاره ها
ايران - فرانسه

ساعت: 10:10 زنده از شبكه سه

ورزش در سيما
 بنزما: مدت ها 

در رئال مى مانم
ورزش؛ كريم بنزمــا، مهاجم رئال مادريد 
مدعى شد كه قصد دارد مدت ها در اين تيم 

بماند و تسليم انتقادات نخواهد شد.
وى  گفت: به عنــوان يك مهاجم، وقتى در 
تركيب تيم قرار داريــد، هيچگاه نبايد جا 
بزنيد. به علاوه وقتى در باشگاهى مثل رئال 
مادريد حضور داريد. 6 يا 7 بازيكن هستند 
كه مدت هــا در كنار هم بــازى كرده اند و 
همچنين بازيكنان جــوان ديگرى اضافه 
شده اند. ما در بهترين فرممان هستيم، از 
لحاظ جام رئال عالى كار كــرده و بله، اين 
بهترين تيمى است كه در آن حضور داشتم 
و فوتبالى خالص به نمايــش مى گذارد. ما 
قوى تر شده ايم زيرا موضوع فراتر از بازيكنان 
فيكس و تعويضى اســت. هيچ تفاوتى بين 

تيم اصلى و نيمكت نشينان وجود ندارد.



 جامعه/ محبوبه علی پور   بنابر 
پیش بینی ها تعداد سالمندان کشور 
تا ســال 2030 به 14.4 درصد و 
در ســال 2050 به 31.2 درصد خواهد رســید؛ 
همچنین بر اســاس آمارهای سازمان بهداشت 
جهانی، جمعیت سالمندی دنیا در سال 2050 
نزدیــک به دو و نیم برابر خواهد شــد و به 1/2 
میلیــارد نفر می رســد، در حالــی که جمعیت 

سالمندان کشور ما پنج و نیم برابر خواهد شد.
*مردمانی که زودتر پیر می شوند

بنابر نظر کارشناسان نرخ رشد جمعیت سالمندی 
چهار برابر نرخ رشد جمعیت کشور است و در دو 
دهه آینده، حدود 16 برابر نرخ جمعیت کشــور 

خواهد بود.
دکتر سید رضا اسحاقی، اســتاد دانشگاه نیز با 
اشاره به سیمای ســالمندی در کشور می گوید: 
طبــق آمارها حدود 10 درصد جمعیت کشــور 
را سالمندان تشکیل می دهند، اما مهم تر از این 
مقوله سرعت رشد این جمعیت است؛ چنان که 
در حال حاضر نزدیک به پنج تا هشــت درصد 
برآورد می شــود. این در حالی است که این روند 
در کل جمعیت حدود یک ونیم درصد می باشد؛ 
همچنین در مقایسه با کشورهای پیشرفته ما در 
حوزه سالمندی با چالشی افزون تر مواجه هستیم، 
چرا که این کشــورها برای رسیدن به جمعیت 
سالمندی از 7 درصد به 14 درصد یک ونیم قرن 
فرصت داشته اند تا با تمهیداتی همانند آموزش 
نیروهای انســانی و تجهیز امکانات این مسئله را 
مدیریت و ســاماندهی کنند. این درحالی است 
که در جامعه ما برای رسیدن جمعیت سالمندی 
از 7 درصد به 14درصد تا ســال1415 شمسی 
کمتر از یک ربع قرن فرصت دراختیار داشته ایم 
که از این زمان نیز حدود 15 -10 سال را پشت 

سرگذاشته ایم! 
این فلوشــیپ ســالمندی ادامه می دهد: بنابر 
بررســی های انجام شده سالمندان ما چه از نظر 
معیشتی و چه از نظر ســلامت دچار مشکلات 
هستند. چنان که هر سالمند به طور میانگین از 
دو تا ســه بیماری و گاه در برخی افراد چهار تا 
پنج مورد رنج می برد و برای کنترل این بیماری ها 
بین هفت و هشت قلم دارو و حتی 10 قلم دارو 
مصرف می کند. این در حالی اســت که امکانات 
موجود ما متناســب با نیازمندی های سالمندان 
نیســت. چنان که از لحاظ تربیت نیروی انسانی 
متخصص این حوزه همانند پزشــک و پرستار با 
چالش مواجه هستیم، چرا که این افراد در کشور 
ما آموزش ندیده اند و تنها در چند دانشــگاه به 
صورت محدود به این مقوله توجه شده است. از 

ایــن رو باید با ایجاد و تقویت زیر ســاخت ها در 
عرصه هایی هماننــد آموزش، پژوهش و تجهیز 
امکانات نســبت به حل نیازهای منطقی و چند 
جانبه این قشــر توجــه کرد، زیرا تمــام نیازها 
وخواسته های این قشر در مقوله سلامت خلاصه 
نمی شــود و این افراد خدمــات و حمایت های 
اجتماعی،روانــی و اقتصادی خود را می طلبند.از 
همیــن رو برنامه ریزی و مدیریت این مهم تنها 
از سوی وزارت بهداشت میسر نمی شود و نیازمند 
تعامل و همراهی سازمان های حمایتی دولتی و 

غیردولتی است.
وی با تأکید بر سالمندی زودهنگام در کشورمان 
می افزاید: از نظر تقویمی و شناســنامه ای سنی 
کــه در جهان برای مرز ســالمندی شــناخته 
می شــود 65 سالگی است؛ در کشــور ما نیز بر 
اساس سن بازنشستگی این سن حدود60 سال 
در نظر گرفته می شــود. این درحالیست که به 
دلیل عوامل فرســوده کننــده همانند آلودگی 
هوا، دخانیات، اســترس، تغذیــه و کم تحرکی 
نشــانه های ظاهری و بالینی سالمندی زودتر در 
مردم بروز می کند. چنان که افرادی را می بینیم 
که در سن چهل سالگی نیز علایم سالمندی در 
آن ها خودنمایی می کند. از این رو برخی کشورها 
که مشکلات بیشــتری در این قضیه دارند، سن 
ورود به سالمندی را کاهش داده به چهل سالگی 
رسانده اند.برخی کشــورها نیز همانند سوئیس 
و ژاپن این ســن را افزایــش داده و به جای 65 

ســال 70 و80 سالگی را سن ورود به سالمندی 
تعریف می کنند. به هرروی ما پیشنهاد می کنیم 
به جای کاهش سن ورود به سالمندی باید شرایط 
و برنامه ها را به طوری هدایت کرد که سالمندان 

ما با سلامت بیشتر این دوره را سپری کنند. 
*قوانین و حمایت های کاغذی

بررسی ها نشان می دهد که موضوعات سالمندان 
تنها یک درصد از مجموع قوانین تصویب شــده 
کشــور را به خود اختصــاص می دهد که از این 
میزان 62درصد مقررات اقتصــادی، 22 درصد 
اجتماعــی و 16درصد امور رفاهی و بهداشــتی 
است؛ همچنین در ســال های اخیر برنامه هایی 
برای حمایت از این قشر مطرح می شود، اما این 

طرح ها چقدر مؤثرند؟  
دکتر اسحاقی، استاد دانشگاه با اشاره به اینکه خدا 
را شــکر روی کاغذ برنامه های ارزشمندی همانند 
طرح تحول نظام سلامت و قانون ساختار نظام جامع 
رفاه و تأمین اجتماعی تدوین شده، می گوید: مقوله 
حمایت از سالمندان در عمل به کندی انجام شده و 
متناسب با سرعت رشد جمعیت سالمندی نیست، 
زیرا در حال حاضر8میلیون سالمند داریم که نیازمند 
حمایت و برنامه های خاص هستند. این در حالی 
است که از سوی شورای عالی سالمندی درسطح 
کشــور قراربوده جلساتی را در چارچوب زمان های 
تعریف شده برای این امور برگزار کنند و پیگیر اجرای 
مصوبات باشند که در عمل این مسئله محقق نشده 

است!
دکتر محسن سلمان نژاد، رئیس دبیرخانه شورای 
ملی سالمندان نیز با اشاره به روند مراحل نهایی 
تصویب سند ملی ســالمندان می افزاید: مراحل 
تدوین این ســند مدت هاست که طی شده اما 
به منظور تکمیل و جامعیت آن قرار است سازمان 
برنامه و بودجه ضمن مشــارکت با صاحبنظران 
حوزه هــای مختلف برخــی مفــاد آن را مورد 
بازنگری قرار دهد؛ البته ما برای رسیدگی به امور 
سالمندان  منتظر تدوین سندی نبودیم و پیش 
از ایــن برنامه ها در قالب آیین نامه های متعدد از 
سوی نهادهای متولی ارائه می شده است. به هر 
روی این گونه اســناد به عنوان چراغ راه است و 
اگر سند جامعی تدوین شود خط مشی روشنی 

خواهیم داشت و در مجامع جهانی نیز با ره توشه 
کارآمدی ظاهر می شویم.

*تبعیض و سالمند ستیزی 
دکتر اســحاقی با اشاره به گروه های آسیب پذیر 
این قشر خاطر نشــان می کند: امروزه در جهان 
بحث تبعیض در سالمندان مطرح است، به طوری 
که سالمندان روستایی و مناطق حاشیه نشین، 
زنان، ســالمندان تنها و افرادی که دچار بیماری 
و معلولیت هستند به خدمات کمتری دسترسی 
داشته از حمایت های مطلوب برخوردار نبوده و به 
طور کلی آسیب پذیرتر هستند. ما نیز در جامعه 
خــود همانند دیگر جوامع جهانــی از این گونه 
تبعیض ها رنج می بریم. این درحالی است که در 
تعالیم و آموزه های دینی و فرهنگی ما بر تکریم 
این قشر بسیار تأکید شده است؛ بنابر این باید در 
عمل و اجرا نیز قصورهایی که در این مقوله وجود 

دارد، حل شود.
وی می افزایــد:در حــال حاضــر در جهــان بــا 
چالش»سالمند گریزی وسالمند ستیزی« مواجه 
هستیم؛ چنان که این گروه جمعیتی را به عنوان 
حاشیه جمعیت و عنصری ناکارآمد در نظر می گیرند. 
آنچنان این باور در فرهنگ ها رسوخ کرده که حتی 
ســالمندان خود را از عرصه فعالیت های متداول 
اقتصادی، اجتماعی وفرهنگی حذف می کنند. زمانی 
این مسائل پررنگ تر خودنمایی می کند که سالمند 
این دوره را در تنهایی می گذراند. از این رو ســعی 
می شود درقالب اسناد و سیاست ها این مقوله کاهش 
یابد. چنان که نسبت به ازدواج مجدد میانسالان و 
سالمندان تنها برنامه ها و تلاش های مؤثری درحال 
انجام است، زیرا این امر پیش از این از سوی جامعه 
پذیرفته نمی شد، ولی حال با انعطاف بیشتری به آن 

نگاه می شود.
دکتر ســلمان نژاد نیز با اشــاره به برنامه های 
شــورای عالی ســالمندی می گوید: به زودی 
مطالعات پیمایشی ســالمندی برای نخستین 
بار در کشــور انجــام می شــود؛ همچنین راه 
اندازی دانشــگاه های نسل ســوم یا سالمندی 
را در دســتور کار داریم.هــدف از راه اندازی 
این دانشــگاه ها از بین بردن شکاف های نسلی 
و بــه روز کــردن نقش ســالمندان در جامعه 
اســت؛ همچنیــن درصدد ایجــاد کلوپ های 
سالمندی هستیم؛ در این زمینه نیز از ظرفیت 
دســتگاه هایی همانند وزارت ورزش و جوانان 
و شــهرداری ها استفاده می شــود؛ همچنین  
تشکیل بانک جامع سالمندی دیگر برنامه های 
درحال اجراســت،  چراکه ســالمندی همواره 
مســئله ای پرهزینه محسوب می شــود که با 
تغییرات جمعیتی نیز این امر افزایش می یابد. 

امکانات مناسبی برای 8 میلیون سالخورده تدارک ندیده ایم

سهم یک درصدی سالمندان از قوانین حمایتی!
شنبه 25 شهریور 1396 
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
ارج  راســتای  در  الحجــه  ٢٥ ذی 
نهادن به مقام والای ســالمندان و 
بازنشستگان، روز خانواده و تکریم 
شــده  نامگــذاری  بازنشســتگان 
اســت که مصــادف با شــأن نزول 
ســوره هل اتی )انسان( می باشد.

ایــن روز بهانه ای اســت تا یک بار 
دیگر نگاهی به وضعیت سالمندی 
در جامعه و ســهم آن ها از امکانات 

برای آن ها  داشته باشیم.

اشتغال
 اولویت امروز مشارکت خیران

کمتر کســی است که مهم ترین مســئله و چالش امروز کشور را 
»بیکاری« و ضرورت ایجاد »شغل« نداند.

اگرچه که در سالیان گذشته، تلاش های خوبی برای کارآفرینی و 
راه اندازی بنگاه های جدید توسط دولت و بخش خصوصی صورت 
گرفته، اما به نظر می رسد این تلاش ها تکافوی تقاضای روزافزون 

جامعه را نمی کند.
برهه کنونی، به دلیل بیشینه تقاضای نسل جوان به اشتغال، ازدواج 

و مسکن، از بحرانی ترین زمان ها در تاریخ مدیریت کشور است.
با نگاهی به هرم جمعیتی کشور درمی یابیم با گذر سن متولدین 
دهه 60 تا 70 )که دارای بیشــترین فراوانی جمعیتی هستند( از 
نیازهایی مانند آموزش و پرورش و تحصیلات عالی، وقت آن رسیده 
تــا برای نیاز امروز این حجم از جمعیت جوان کشــور که همان 
»اشتغال پایدار« و »تشکیل خانواده پایدار« است، چاره جویی شود.

بی شک یکی از مهم ترین رهیافت ها برای کارآفرینی و ایجاد اشتغال 
پایدار بر اساس آنچه که دنیا آن را تجربه کرده حمایت از مشاغل 
خرد و کوچک )SME ها( اســت. بر اساس تحقیقات »سازمان 
دیده بان جهانی کارآفرینی« در کشورهای توسعه یافته اروپایی بیش 

از 75 درصد نیروی کار در بخش مشاغل خرد و کوچک شاغلند.
جوانان و کارآفرینان بســیاری نیز در کشور ما وجود دارند که از 
تجربه یا تخصــص لازم برای راه اندازی مشــاغل خرد و کوچک 
برخوردارند، اما سرمایه اولیه برای شروع فعالیت را ندارند. تجربه 
نشان داده در صورت هدایت صحیح منابع و تأمین مالی لازم برای 
طرح های این افراد، می توان زمینه تبدیل »تجربه« و »تخصص« را 

به »ثروت« و »اشتغال« فراهم کرد.
در همین راســتا در سال های اخیر اقدامات مناسبی برای تأمین 
مالی خرد توســط دولت شــکل گرفته که نمونه بارز آن اعطای 
تسهیلات قرض الحسنه توسط »صندوق کارآفرینی امید« بوده، اما 
بسیار روشن است دولت با منابع محدود به تنهایی قادر به تأمین 
منافع عمومی جامعه و تحقق اهداف توسعه اي و اقتصادي نیست 
و به همین دلیل اســتفاده از ظرفیت مشارکت هاي مردمی، حلقه 

تکمیل کننده چرخه توسعه، در کنار دولت است.
خوشبختانه در جامعه ما از دیرباز به واسطه حاکمیت ارزش هاي 
دینی و اجتماعی، حمایت از اقشار مختلف به عنوان یک مسئله 
پســندیده، مورد اســتقبال بوده و این نوع نگاه، به عنوان یکی از 
عناصر گسترش دهنده عدالت اجتماعی همواره از جانب نخبگان 
فرهنگی، اجتماعی، سیاســی و اقتصادي جامعه مورد تأکید قرار 

گرفته است.
خیران بسیاری در داخل و حتی خارج از کشور وجود دارند که در 
حوزه های مختلف فرهنگی، معیشتی، سلامت، ورزشی و مذهبی 

فعالیت های خیرخواهانه و بلاعوض انجام می دهند.
در سال های گذشته به تناســب ترکیب جمعیت کشور و نیاز 
به فضاهای آموزشــی و بهداشــتی، بخش عمده ای از ظرفیت 
مشــارکت های مردمی و خیرین به مدرسه ســازی و ســاخت 
فضاهای بهداشتی و درمانی اختصاص یافت و بخش قابل توجه 
دیگری از این ظرفیت، متأثر از باورهای مذهبی جامعه، صرف 
امور مذهبی مانند ساخت مساجد و حسینیه ها و یا نذور شده 

است.
اما به نظر می رسد در شرایط کنونی اولویت اصلی برای استفاده از 
این ظرفیت مهم، موضوع »اشتغال« است که مغفول واقع شده و 

تمامی نگاه ها در این بخش معطوف به دولت است.
البته این ســخن، نفی کننده اهمیت موضوع آموزش و بهداشت 
نیســت بلکه هدف از طرح آن، جلب توجه بــه موضوع تولید و 
اشتغال است که در صورت عدم رسیدگی کافی به آن، آسیب های 
اجتماعی و بحران های سیاســی، اقتصادی و حتی اعتقادی را به 

دنبال دارد.
در شرایطی که بیش از 37 درصد فضاهای آموزشی کشور توسط 
بیش از 80 هزار نفر خیر، ســاخته شده و در حال حاضر 70 هزار 
نفر خیر سلامت در کشور وجود دارد، باید دید سهم »اشتغال« از 

این موضوع چقدر است.
با جســتاری در پیشینه بهره گیری از مشــارکت های مردمی در 
موضوع اشــتغال و کارآفرینی در کشور، به تشکیل سمن هایی با 
توان محدود و یا تلاش های نافرجامی برای تشکیل صندوق هایی 
برای جذب سرمایه های مردمی توسط برخی دستگاه های دولتی 
مواجه می شویم که این اقدامات هیچ گاه نمی تواند در حوزه اجرا 
پاسخگوی نیازهای فعلی کشور باشند و اساساً شکل گیری چنین 
نهادهایی مستلزم صرف هزینه و ایجاد تشکیلات جدید است؛ اما 
نگارنده اعتقاد دارد، رویکرد اصلی در این بخش، می باید به جلب 
مشارکت های غیردولتی برای تأمین مالی طرح های خرد و کوچک 
با محوریت »صندوق کارآفرینی امید« به عنوان اصلی ترین دستگاه 
تخصصی حمایتی از این دســته از مشاغل معطوف گردد که در 
این راســتا مهم ترین راهکار، تشکیل »مجمع خیرین کارآفرین« 
با ســاختاری هیئت امنایی در تمامی شهرستان های کشور و با 
هدف جذب سپرده های بلاعوض یا قرض الحسنه مردم و خیرین 
به منظور اعطای تسهیلات قرض الحسنه اشتغال به متقاضیان با 

صلاحیت است.
در واقع، تأســیس »مجمع خیرین کارآفریــن« با این رویکرد نه 
هزینه بر بوده و نه نیازمند بودجه، ایجاد تشکیلات جدید و موازی و 
نیروی انسانی است و از نمونه های موفق این نوع انجمن ها، می توان 
به »مجمع خیرین مدرسه ساز« اشاره کرد که با محوریت ادارات 

آموزش و پرورش در بسیاری از نقاط کشور تشکیل شده است.
بی شــک، شکل گیری چنین ساختاری، کمک می کند تا با ایجاد 
اشــتغال های کم هزینه و چرخش منابع، ضمن آنکه تا اندازه ای 
مشکلات جامعه کم شود، زمینه حمایت از کارآفرینان و نوآورانی 
که قادر به تأمین منابع مالی براي عملیاتی ســازي ایده هاي خود 

نیستند، فراهم آید.
به عنوان کلام آخر باید گفت به نظر می رسد باتوجه به محدودیت 
منابع و مشــکلات موجود، بهره گیری از توان خیرین و مشارکت 
مردم برای موضوع »اشــتغال«، موضوعــی اجتناب ناپذیر بوده و 
»مجمع خیرین کارآفرین« با چارچوب ذکر شده می تواند راهکاری 
مناســب برای اجرایی کردن این مهم به شمار آید. حال پرسش 
مهم این است که آیا باور و اراده ای، از جانب مسئولان برای تحقق 

آن وجود دارد؟

یادداشت  

جامعه- فــرخ فرجی: اندوختــه تجربیات 
ماماهای محلــی می تواند راهکاری برای کاهش 

سزارین در کشور باشد.
دکتر حسین خیراندیش با اشاره به رشد بی رویه 
سزارین در کشور درنخستین جلسه از »سلسله 
نشســت های زندگی نــو« در همایش »طب و 
تغذیه« گفــت: از مواردی که تأکید می شــود 
باید سزارین صورت بگیرد تولد جنین با پاست 
در حالی که قابله کهنســالی بــا بیان تجربیات 
خود می گفت، هنگام تولد که جنین با پا متولد      
می شود اگر یخ روی پایش بگذارید پایش را جمع 
می کند و تولدش آسان تر شده و دیگر نیازی به 
سزارین نیســت.به این ترتیب با همکاری یکی 
از 460 مامایی کــه در مجموعه ما فعال بوده و 
دربیمارستان به کار مشغول است، همین شیوه 
را آزمودیم که در طی دو هفته، هفت- هشــت 
طفل به این روش متولد شد؛ همچنین براساس 
تجربیات دیگر ماماهای محلــی امکان تولد به 

دلیل مشکلات اســکلتی مادر با روش طبیعی 
وجود دارد که این مطلب در بررســی های انجام 

شده به تأیید رسیده است.
وی همچنیــن افزود: آدامــس ون که به دیگر 
کشورها نیز صادر می شود، برای افزایش حافظه 
و تقویت بن دندان مؤثر اســت. در صورت عدم 

دسترسی به این محصول می توانید خمیر دندان 
طبیعی بسازید تا دندان های سفید داشته باشید 
و بوی بد دهان نیز رفع شود.به این ترتیب پنج 
واحد عســل و دو واحد نمک را مخلوط کرده و 
شبانگاه استفاده کنید.این تجربه نیز با همکاری 
دانشــگاه علوم پزشکی ارمنســتان با موفقیت 

آزمایش شــد، چرا که مردم این کشور به دلیل 
مشــکلات اقتصادی به دنبــال روش های کم 
هزینه درمان هســتند. درحالی که در کشورما 
روش های کم هزینه درمانی مورد اقبال پزشکان 

و دندانپزشکان نیست.
وی خاطرنشــان کرد: شــگرد پزشــکی نوین 
برای تسخیر جوامع اســلامی و تسلط به طب 
استعماری از طریق حذف زنان بود، به طوری که 
زنان را از دخالت در امور تغذیه و بهداشت حذف 
کردند تا جوامع از این آموخته ها تابعیت کنند. 
این در حالی است که این افراد بیش از 100 سال 
است که طب ناکارآمدی را تجربه می کنند، ولی 
باز هم ادامــه می دهند و اجازه نمی دهند حرف 

علما، حکما و حتی ائمه)ع( جایگزین شود.
از ایــن رو ورود زنان به حوزه طب و تغذیه یک 

راهبرد و یک سیاست اجتناب ناپذیر است.
این متخصص طب اسلامی با تأکید بر اثربخشی 
تغذیه بر سلامت جسمی، روانی و معنوی جامعه 
گفــت: از موارد قابل توجه در این قضیه انتخاب 
مواد غذایی مطابق با حرمت و حلیت و ســپس 
آداب ونوع تغذیه می باشد. در واقع تغذیه با این 
نگاه هم جامعه را تربیــت می کند، توانایی های 
ذهنــی و ادراکی را افزایش می دهد و گرایش به 

نیکی پدید می آورد. از این رو اگر به دنبال اصلاح 
جامعه هستیم باید تغذیه را اصلاح کنیم.

دکتر خیراندیش اضافه کرد: انتخاب غذا بر اساس 
جنــس نیز از موارد قابل تأمل اســت. از این رو 
برای مردان متناسب با طبع گرم آنان غذاهایی 
سرد مزاج مناسب است و غذای زنان که طبعی 
ســرد دارند باید طبع گرم داشته باشد، چراکه 
مصرف غذاهایی با طبع ســرد برای جنس زنان 
باعث مشکلات در سلامت باروری و حتی نازایی 
می شــوند؛ همچنین در تهیه غذا باید سن افراد 
مورد توجه باشد، چنان که کودکان و میانسالان 
نیازمند غذاهای مغذی، ســریع الهضم و لطیف 
هستند. چنان که گوشــت گاو و گوساله برای 
جوانان و میانســالان و گوشــت گوسفند البته 
سردست و اندام فوقانی برای سالمندان مناسب 

است. 
وی ادامــه داد: برای افزایش قــوام بدن باید به 
سلامت نان و روغن توجه بسیار شود، از این رو 
به جای مصرف روغن نباتی از روغن های کنجد، 
زیتون و روغن حیوانی استفاده شود. بهترین نان 
را می توان از آرد حاصل از گندم با پوســت تهیه 

کرد.

»خیراندیش« در مشهد:
طب استعماری اجازه نمی دهد حرف ائمهb و حکما جایگزین شود

مدیرکل دفتر آموزش متوسطه دوم وزارت آموزش و پرورش خبر دادمعاون پارلمانی وزارت بهداشت:با تصویب هیئت عمومی دیوان عدالت اداری معاون اجتماعی بهزیستی خبر داد

شناسایی
 ۴ باند کرایه کودکان

ممنوعیت اخراج مادران 
کارگر لغو شد

بیمارستان ها حدود ۱۰ ماه از 
بیمه ها طلب دارند

خداحافظی با دوره 
پیش دانشگاهی در شهریور97

فارس: معاون اجتماعی ســازمان بهزیستی کشور گفت: 
همکاری بســیار نزدیکی با پلیس و قوه قضائیه داریم تا با 
بهره کشــی از کودکان کار و خیابان که از سوی برخی افراد 

سودجو انجام می شود، برخورد کنیم.
حبیب الله مسعودی گفت:99  درصد کودکان کار و خیابان 
با خانواده های خود زندگی می کنند، به همین دلیل رویکرد 
بهزیستی از نگهداری این کودکان در مراکز شبانه روزی به 

مراکز روزانه تغییر کرده است.
وی تصریح کرد: در حال حاضر 38 مرکز روزانه و 31 مرکز 

شبانه برای نگهداری از این کودکان ایجاد شده است.
فرید با هشــدار نســبت به برخی رفتارهــای غیراخلاقی 
و بهره کشــی از این کودکان توســط افراد سودجو گفت: با 
بسیاری از این باندها باهمکاری دستگاه قضا و پلیس برخورد 
شده است. سال قبل چهار باند کرایه کودکان شناسایی شده 
و حتی برخی والدین وجود دارند که در قبال دریافت پول، 

کودکان خود را به این باندها می دهند.
وی افزود: البته با همکاری و تفاهمنامه ای که با قوه قضائیه 
داریم، خانواده هایی که پس از چندین بار شناسایی نسبت 
به اینکه حضانت کودکان خود را نمی توانند داشته باشند، از 

آن ها سلب حضانت می شود.

خانه ملت: هیئت عمومی دیوان عدالت اداری بخشــنامه 
مدیرکل وزارت کار که اخراج مــادران کارگر را تا پایان دو 

سال شیردهی فرزندانشان ممنوع کرده بود، ابطال کرد.
این هیئت با شکایت یک شاکی خصوصی که به نظر می رسد 
یکی از کارفرمایان است، در بخشی از حکم خود اعلام کرده: 
»تبصره 2 مـاده 3 قانون ترویج تغذیه بـا شیر مـادر اشاره 
به کارگران با قرارداد دائم دارد، زیرا در قرارداد مدت موقت 
با پایان مدت قرارداد، رابطــه کارگری و کارفرمایی خاتمه 
می یابد و توســعه حکــم قانونگذار و تمدیــد مدت اعتبار 
قراردادهای با مدت موقت تا پایان شیردهی برخلاف قانون 
کار است؛ همچنین در صورت احراز تقصیر و تخلف کارگر 
و موجه بودن اخراج، ممنوعیت اخراج زنان کارگر شیرده تا 
پایان دوســالگی برخلاف قانون کار است و از طرفی چون 
هیئت های حل اختلاف و تشــخیص مرجع رســیدگی به 
اختلاف کارگر و کارفرما ناشــی از اجــرای قانون کار بوده 
بنابراین دستورعمل 19مدیرکل روابط کار وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی به علت خارج بودن از حدود اختیارات مرجع 
وضع آن و مغایرت با قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان 

عدالت اداری ابطال می شود«.

خانه ملت: معاون پارلمانی وزارت بهداشت و درمان با تأکید 
بر اینکه طرح تحول سلامت برگشت به عقب ندارد، گفت: 

بیمارستان ها حدود 10 ماه از بیمه ها طلب دارند.
ابراهیم گلمکانی با بیان اینکه طرح  تحول سلامت طرحی 
عظیــم در تمامی حوزه های بهداشــت و درمان و آموزش 
پزشکی اســت، افزود: اجرای این طرح با هدف حل مسائل 
و مشکلات درمانی کشور آغاز شد، زیرا در آن مقطع بخش 
درمان در شرایط اورژانسی قرار داشت و با مشکلات زیادی 
از جمله کمبود تخت های بیمارستانی، کمبود دارو، ارجاع 
بیماران به بخش خصوصی، هزینه های کمرشکن، هتلینگ 
ضعیف، کمبود پزشــک در بســیاری از بیمارســتان های 
شهرســتانی و... مواجه بود. وی افزود: در شــرایط کنونی 
بیمارستان ها حدود 10 ماه از بیمه ها مطالبه دارند؛ اما این 
میزان بدهی اثرگذاری کمی بر کیفیت خدمات بهداشتی و 
درمانی داشته است.  گلمکانی گفت: سرانه اختصاص یافته 
به جمعیت حدود 11 میلیون نفری حدود 10 هزار تومان از 
سرانه واقعی برای سال 96 کمتر است و این کسری حدود 
1000 تا 1500 میلیاردی برای بیمه سلامت فقط در همین 
بخش ایجاد کرده اســت، از این رو بــرای جبران آن باید 

تدابیری اندیشیده شود.

ایسنا: مدیرکل دفتر آموزش متوسطه دوم وزارت آموزش 
و پرورش با بیان اینکه از اول مهر پایه یازدهم با کتاب های 
جدید مستقر می شود، از حذف دوره پیش دانشگاهی از 31 
شــهریور1397 خبر داد و گفت: با حذف پیش دانشگاهی 

دوره نظری، سه ساله می شود.
قربانعلی افشانی با بیان اینکه در راستای اجرای نظام جدید 
آموزشی 3-3-6 به اواخر برنامه استقرار پایه یازدهم نزدیک 
می شــویم، اظهار کــرد: از اول مهر جاری پایــه یازدهم با 

کتاب های جدید آموزشی مستقر می شود.
وی با اعلام اینکه پیش دانشگاهی پایان سال تحصیلی آینده 
یعنی 31 شــهریور 97، حذف می شــود، گفت: در آخرین 
مرحله استقرار نظام جدید، پیش دانشگاهی 31 شهریور 97 
خداحافظی می کند و دوره نظری در نظام جدید سه ساله 
خواهد شد. افشانی درباره آمارهای ثبت نام دانش آموزان در 
مدارس گفت: هنوز ورود اطلاعات ثبت نام در سامانه سناد 
به اتمام نرسیده است، اما مجموع آمار ثبت نام ها در سناد از 

مرز 12 میلیون نفر گذشته است.
افشانی گفت: در ســال تحصیلی پیش رو کیفیت بخشی 
برنامه های آموزشــی را همانند گذشته اما با قوت بیشتری 

پیگیری می کنیم. 

محمدعلی اعتمادی/ کارشناس ارشد بازرگانی بین الملل
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